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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA VINT-I-SIS D’ABRIL
DE DOS MIL ONZE

A la vila de Roses  (Girona), el vint-i-sis d’abril de dos mil onze.

Quan són les 20:05  hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
del senyor Agustí Donat i Romañach, alcalde en funcions de la corporació, el ple de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha
repartit.

Són presents en el moment de començar la sessió:

Sr. Agustí Donat i Romañach Primer  tinent d'alcalde
Sr. Manel  Escobar Yegua Segon tinent d’alcalde
Sr. Antoni Rodríguez López Tercer tinent d’alcalde
Sr. Angel Tarrero Gonzalez Quart tinent d’alcalde
Sr. Francisco Martínez Pérez Cinquè tinent d’alcalde
Sr. Carles Ferrer i Casademont Regidor
Sr. Gaspar Gallego González Regidor
Sr. Joan Esteve Danés Soler Regidor
Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Regidor
Sra. Montserrat Mindan i Cortada Regidora
Sra. Irene Buhler i Wyss Regidora
Sr. Pere Juanola i González Regidor
Sr. Francesc Sastre Sánchez Regidor
Sra. Montserrat Sastre Gotanegra Regidora

Són absents havent excusat la seva absència:
Sra. Magda Casamitjana i Aguilà Alcaldessa-presidenta de la corporació

Són absents sense haver  excusat la seva absència:
Sra. Francisca Martín Mendoza Regidora

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la Corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en administració general

Actua de secretari Fco. Luís MUÑOZ CAMEO, secretari general de la Corporació.

Un  cop  l'alcaldessa  ha obert l'acte, s'entra  a l'ordre del dia, es tracten els  afers  indicats i
es  prenen  els acords que  es detallen.

01.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS
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− Sessió ordinària del dia 28.03.2011

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar l’acta
tal i com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

02.- PROPOSTA RELATIVA A MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM. 3 DEL PRESSUPOST
PER A L’EXERCICI 2011”

El senyor Manel Escobar, responsable de l’àrea de Serveis Econòmics, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’expedient de modificació de crèdit núm. 3 del pressupost per a l’exercici
2011.

Antecedents

1. Resolució de l’alcaldia de data 7 d’abril de 2011 on s’acorda que des del departament
d’Intervenció es procedeixi a l’elaboració de l’expedient de la Modificació de Crèdit 3/11,
d'un import total d'1.480.560,50 € per atendre despeses que no poden demorar-se fins a
l’exercici següent i que no tenen consignació pressupostària o l’existent és insuficient,
així com per disminuir el nivell d'endeutament a llarg termini de l'Ajuntament d'acord amb
allò establert a l'article 14.1 de RD 8/2010, en relació amb l'afectació de l’estalvi produït
per les mesures de reducció de costos de personal per als exercicis 2010 i 2011.

2. Informe de l’Interventor municipal de data 8 d'abril de 2011.

3. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 18 d’abril de 2011.

Fonaments de dret

Primer. Articles 177 i 181 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la
LRHL.

Segon. Articles 43 i 44 del RD 500/1990.

Tercer. Article 7 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici 2010.

Quart. Les modificacions proposades no es troben subjectes a les limitacions dels articles 41
del RD 500/90 i 180 del RDL 2/2004.

A proposta del segon tinent d’alcalde, regidor de l’àrea de serveis econòmics, el Ple de la
Corporació adopta el següent
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ACORD:

1. Aprovar inicialment la modificació de crèdit formada pels següents apartats:

A) SUPLEMENTS DE CRÈDIT DE PARTIDES DE DESPESES CORRENTS:

Aplicació
pressupostària

Denominació Consig.
Pressup.

abans MC 3

Import
MC 3

Consig.
Pressup.

després MC3
11.20.9200.12500 Retribucions Funcionaris Interíns.

Admó.Gral.
28.675,00 45.000,00 73.675,00

11.70.4320.13100 Retribucions Laborals Temporals.
Turisme

19.500,00 6.500,00 26.000,00

11.20.9200.15000 Productivitat Func.Admó.Gral. 20.000,00 6.000,00 26.000,00
11.20.9200.22100 Consum elèctric edificis. Serv.Grals. 49.300,00 40.000,00 89.300,00
11.20.9200.22400 Assegurances Serveis Grals. 160.000,00 15.000,00 175.000,00
11.50.1620.22502 Taxa tractament i eliminació de

residus.
558.000,00 45.000,00 603.000,00

11.40.3320.22690 Despeses divers. Biblioteca. 22.500,00 14.500,00 37.000,00
11.40.3360.22690 Despeses diver.Cultura i Patrimoni. 190.000,00 12.000,00 202.000,00
11.50.1721.22709 Contractes serveis platges. 336.000,00 42.500,00 378.500,00
11.20.9200.22710 Altres contractes Serv.Grals. 0,00 20.600,00 20.600,00
11.20.9121.23001 Assistències òrgans de govern. 118.200,00 36.000,00 154.200,00
11.10.3340.48500 Ajuts extraordinaris a altres entitats 10.000,00 36.400,00 46.400,00
11.40.3340.48504 Conveni Assoc.Grup de Teatre de

Roses.
4.500,00 8.500,00 13.000,00

11.30.0110.91300 Amortització préstecs. 2.990.000,00 508.126,00 3.498.126,00
TOTAL 836.126,00

B) SUPLEMENTS DE CRÈDIT DE PARTIDES DE DESPESES DE CAPITAL:

Aplicació
pressupostària

Denominació Consig.
pressup.

abans MC 3

Import
projecte

Import
MC 3

Consig.
Pressup.

després MC3
11.50.3360.63200 Inversió edificis

Patrimoni Cultural.
205.000,00 50.000,00 255.000,00

Dotació
equipaments
Ciutadella

50.000,00

11.50.1510.61200 Inversió ús gral.
Urbanisme

745.000,00 235.604,50 980.604,50

Inversions vàries
dins pla de barris

235.604,50
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TOTAL 285.604,50 285.604,50

C) CRÈDITS EXTRAORDINARIS DE PARTIDES DE DESPESES CORRENTS:

Aplicació
pressupostària

Denominació Consig.Pressup.
abans MC3

Import
MC 3

Consig.Pressup.
després MC3

11.50.1721.20300 Lloguer maq.i instal.
Platges

0,00 7.500,00 7.500,00

11.80.1320.20300 Lloguer maq.i instal.
Seguretat Ciutadana

0,00 5.600,00 5.600,00

11.80.1320.22706 Estudis i Treballs tècnics.
Seguretat Ciutadana

0,00 2.600,00 2.600,00

11.61.2310.22709 Contracte servei
d'Informació i Atenció a les
Dónes (SIAD)

0,00 11.830,00 11.830,00

11.40.3360.46700 Consorci Projecte Terra de
Pas

0,00 20.800,00 20.800,00

11.62.3380.48500 Conveni Associació de
Carnaval de Roses

0,00 20.000,00 20.000,00

TOTAL 0,00 68.330,00 68.330,00

D) CRÈDITS EXTRAORDINARIS DE PARTIDES DE DESPESES DE CAPITAL:

Aplicació
pressupostària

Denominació Consig.
pressup.

abans MC3

Import
projecte

Import
MC3

Consig.
Pressup.
després

MC3
11.20.1510.61000 Inversió en terrenys 0,00 243.000,00 243.000,00

Expropiació finca
c/Tarragona, 21

243.000,00

11.50.4320.63200 Inversió edificis Turisme 0,00 10.000,00 10.000,00

Reparació coberta
edifici Turisme

10.000,00

11.50.1320.63300 Inversió equipaments
Seguretat Ciutadana

0,00 4.500,00 4.500,00

Adquisició mobiliari
oficines

4.500,00

11.50.3360.63300 Inversió equipaments
Patrimoni Cultural.

0,00 33.000,00 33.000,00

Arranjament degoters
laboratori arqueologia

25.000,00
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Mobiliari laboratori
arqueologia

8.000,00

TOTAL 0,00 290.500,00 290.500,00 290.500,00
A + B + C + D =  836.126,00 + 285.604,50 + 68.330,00 + 290.500,00 = 1.480.560,50 euros.

El finançament s’obté de:

E) ROMANENT LÍQUID DE TRESORERIA NO AFECTAT I DISPONIBLE:

Aplicació
pressupostària

Nom Import

11.87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals. 1.028.056,00
TOTAL 1.028.056,00

F) GENERACIÓ DE CRÈDITS PER INGRESSOS:

Aplicació
pressupostària

Nom Import

11. 75090 Subv.Gencat: Obres Pla de Barris 235.604,50
11. 91300 Préstec 2010 70.000,00

TOTAL 305.604,50

G) BAIXA D’ALTRES PARTIDES DE DESPESES:

Aplicació
pressupostària

Nom Import

11.10.9121.10000 Retribucions òrgans de govern. 36.000,00
11.62.3380.20200 Arrendament edificis Festes. 8.900,00
11.61.2320.46700 Transferència corrent CBSAE Administració. 11.934,00
11.61.2320.46701 Transferència corrent CBSAE Serveis Bàsics. 68.595,00
11.61.2320.46702 Transferència corrent CBSAE Transport Adaptat. 21.471,00

TOTAL 146.900,00

E+ F + G = 1.028.056,00 + 305.604,50 + 146.900,00 = 1.480.560,50 euros.

2. Exposar al públic el present expedient de modificació de crèdit pel termini de quinze dies
hàbils mitjançant anunci en el BOP, durant els quals els interessats podran examinar i
presentar reclamacions. Si en l’esmentat període no s’haguessin presentat reclamacions,
es considerarà definitivament aprovat, i en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un
mes per a resoldre-les, i es publicaran al BOP les consignacions per capítols del
pressupost vigent amb aquesta modificació inclosa.
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3. Comunicar aquest acord als departaments afectats pel seu coneixement i efectes
oportuns.* Exp. 1688/2011

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Vuit (8) Rodríguez, Martinez, Ferrer, Donat, Gallego, Escobar, Tarrero i Esteve
Danés.

Vots en contra: Sis (6) Pàramo, Mindan, Buhler, Juanola, Francesc Sastre i Montserrat
Sastre.

Abstencions: Cap (0)

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia-presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

03.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST MUNICIPAL DE L’AJUNTAMENT DE ROSES
CORRESPONENT A L’EXERCICI 2010

El senyor Manel Escobar, responsable de l’àrea de Serveis Econòmics, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’expedient de liquidació del Pressupost municipal de l’Ajuntament de
Roses corresponent a l’exercici  2010.

Antecedents

1. L’alcadessa-presidenta en data 28 de març d’enguany, ha resolt aprovar la liquidació del
pressupost municipal de l’Ajuntament de Roses corresponent a l’exercici 2010, essent el
seu contingut el que es transcriu a continuació:

“Identificació de l’expedient

Expedient d’aprovació de la liquidació del pressupost de l’exercici 2010.

Antecedents

D’acord amb l’informe adjunt de l’interventor, la liquidació del pressupost de l’exercici 2010
presenta el resultat següent:

a) Execució pressupost corrent

Pressupost de despeses
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Pressupost inicial de despeses 37.900.000,00
Modificacions de despeses 18.239.166,79
Pressupost definitiu de despeses 56.139.166,79
Obligacions reconegudes 35.285.151,53
Pagaments realitzats 31.664.033,53
Reintegrament de despeses 139.680,00
Pagaments líquids 31.524.353,53
Obligacions pendents de pagament 3.760.798,00

Pressupost d'ingressos
Pressupost inicial d’ingressos 37.900.000,00
Modificacions d’ingressos 18.239.166,79
Pressupost definitiu d’ingressos 56.139.166,79
Drets reconeguts nets 37.448.260,36
Ingressos realitzats 30.621.722,50
Devolució d’ingressos 542.175,34
Recaptació líquida 30.079.547,16
Drets pendents de cobrament 7.368.713,20

b) Resultat pressupostari de l’exercici

+ Drets reconeguts nets 37.448.260,36
 – Obligacions reconegudes netes 35.285.151,53
Resultat pressupostari 2.163.108,83
 + Crèdits gastats finançats amb romanent de
tresoreria per despeses generals

3.517.421,94

 + Desviacions de finançament negatives de
l'exercici

1.816.477,69

 – Desviacions de finançament positives de
l'exercici

2.206.843,82

Resultat pressupostari ajustat 5.290.164,64

c) Romanent de tresoreria

+ Fons líquids a tresoreria a finals de l'exercici 13.573.511,96
 + Drets pendents de cobrament 10.243.141,42
Del pressupost corrent 7.368.713,20
Del pressupost tancat 5.809.466,47
D’operacions no pressupostàries 110.193,98
– Cobraments realitzats pendents d’aplicació
definitiva

3.045.232,23

 – Obligacions pendents de pagament 4.491.736,42
Del pressupost corrent 3.760.798,00
Del pressupost tancat 24.960,59
D’operacions no pressupostàries 711.542,96
– Pagaments realitzats pendents d’aplicació
definitiva

5.565,13

Romanent de tresoreria total 19.324.916,96
– Saldo de cobrament dubtós 4.126.882,00
Excés de finançament afectat 7.826.427,52
Romanent de tresoreria per a despeses generals 7.371.607,44
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En aplicació d’allò previst als articles 175 i 182.1 de la LRHL, d’aquesta quantitat s’utilitzen
4.154.965,40€ en la incorporació de romanents de caràcter voluntari. Així mateix, d’acord
amb l’informe d’intervenció adjunt, s’ha d’afectar la quantitat de 184.772,88  € a disminuir el
nivell d’endeutament a llarg termini, d’acord amb allò establert al RDL 8/2010. Així mateix,
amb la finalitat d’acomplir amb l’objectiu de l’esmentada normativa i atès que el pressupost
aprovat pel 2011 no ho preveu, caldria reservar la xifra de 323.352,54€, per a destinar-la a la
mateixa finalitat.  Per tant, el saldo disponible per al finançament de despeses generals serà
de  2.708.516,62€.

d) Estabilitat pressupostària

Capacitat/necessitat de finançament
Adquisició actius financers (capítol VIII Despeses) 39.400,00
- Amortització actius financers (capítol VIII Ingressos) 39.400,00

Adquisició neta d'actius financers 0,00
Adquisició passius financers (capítol IX ingressos) 1.970.206,84
- Amortització passius financers (capitol IX Despeses) 3.096.218,75

Adquisició neta de passius financers -1.126.011,91

Capacitat (+)/necessitat de finançament (-) 1.126.011,91

e) Execució pressupostos d’exercicis tancats

Pressupost de despeses
Obligacions pendents de pagament a 1 de gener 4.321.508,27
Modificacions saldos inicials 0,00
Total obligacions pendents 4.321.508,27
Pagaments realitzats 4.296.547,68
Obligacions reconegudes pendents de pagament al
final de l’exercici

24.960,59

Pressupost d'ingressos
Drets pendents de cobrament a 1 de gener 11.343.977,31
Modificacions saldos inicials 0,00
Total drets pendents 11.343.977,31
Anul.lacions 256.917,34
Recaptació 5.277.593,50
Drets pendents de cobrament al final de l’exercici 5.809.466,47

Fonaments de dret

1. Articles 54, 162 a 171 i 191 a 193 del RDL 2/2004, de 5 de març pel què s’aprova el text
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.
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2. Articles 89 al 105 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de desenvolupament del
capítol primer, del títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les
hisendes locals, en matèria de pressupostos.

3. Articles 19 a 25 del RDL 2/2007, de 28 de desembre, pel que s’aprova el text refós de la
Llei general d’estabilitat pressupostària (LGEP).

4. RD 1463/2007, de 2 de novembre, pel què s’aprova el reglament de desenvolupament
de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’estabilitat pressupostària, en la seva aplicació a
les entitats locals.

5. Ordre ECF/138/2007, de 27 d’abril, sobre procediments en matèria de tutela financera
dels ens locals.

6. RDL 8/2010, de 20 de maig, pel que s’adopten mesures extraordinàries per a la reducció
del dèficit públic

Resolució

Per tot això, en virtut de les atribucions que m’han estat legalment conferides,

RESOLC:

1. Aprovar la liquidació del pressupost de l’exercici 2010 que figura en la part d’antecedents
i que s’adjunta en annex amb el corresponent detall i la documentació preceptiva d’acord
amb la normativa vigent.

2. Donar compte al Ple en la propera sessió que se celebri.

3. Trametre una còpia de la liquidació a la Delegació Territorial del Govern de la Generalitat
i a la Delegació Provincial d’Hisenda.

Roses, 28 de març de 2011.- L’alcaldessa-presidenta. Magda Casamitjana Aguilà. Davant
meu. El secretari general. Fco. Luís Muñoz Cameo.”

2.   Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 18 d’abril  de 2011.

A proposta de l’Alcaldessa-Presidenta proposa, el Ple de la Corporació adopta el següent

ACORD:

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’aprovació de la liquidació del pressupost de
l’exercici 2010. - Expt. :1464/2011

El Ple queda assabentat.
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04.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE DATA 18 DE MARÇ DE 2011,
NÚM.841/22.03.11, RELATIU A L’EXPEDIENT DE DONACIÓ A L’AJUNTAMENT DE
ROSES D’UNA OLIVERA MIL·LENÀRIA PROPIETAT DEL SENYOR MIQUEL POUS POL

El senyor Agustí Donat, com a responsable de l’Àrea de Serveis Generals, presenta la
proposta del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta del regidor de l’àrea de Serveis Generals relativa a l’expedient de donació a
l’Ajuntament de Roses d’una olivera mil·lenària propietat del senyor Miquel Pous Pol.

Antecedents

1. L’Alcaldia va dictar el Decret núm. 841/22.03.11, de data 18 de març de 2011, on es
resolia:

“1. Acceptar la donació de l’Olivera mil·lenària per part del senyor Miquel Pous Pol.

2. Acceptar el gravamen onerós consistent en traslladar-la del terreny on es troba ara a
l’interior del Recinte de la Ciutadella de Roses, per considerar-se el més adient.

3. Facultar a l’alcaldessa per a signar els documents necessaris per a la formalització
d’aquesta donació.

4. Disposar que el bé acceptat sigui inscrit en l’inventari municipal de béns.

5. Notificar el present acord a  l’interessat informant-lo que haurà de comparèixer en el
moment que sigui citat per formalitzar la donació en document administratiu o públic, si
s’escau.

6. Comunicar aquest acord al Departament de Cultura i Patrimoni als efectes que tramitin la
declaració de BCIL de l’olivera, si s’escau.

7. Ratificar aquest acord a la propera sessió plenària que se celebri.”

8. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18
d’abril de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

I. LEGISLACIÓ APLICABLE

- Articles 22.2 i 47.3 Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.
- Articles 28, 29, 31, 32 i 33 Reglament de patrimoni dels ens locals aprovat per Decret

336/1988 de 17 d’octubre.

II. ADQUISICIÓ DE BÉNS A TÍTOL GRATUÏT
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1. L'adquisició de béns a títol gratuït no estarà subjecta a cap restricció. No obstant, si
l’adquisició comporta alguna condició o modalitat onerosa, només podran acceptar-se
els béns previ expedient en el que s’acrediti que el valor del gravamen imposat no
excedeix del valor del que s’adquireix.

2. El procediment a seguir en l’adquisició de béns a títol gratuït és el següent:

- Demanar certificació al Registre de la Propietat sobre la titularitat, càrregues i
gravàmens que pugui haver-hi sobre el bé immoble (no en béns mobles).

- Per part dels Serveis Tècnics Municipals s’emetrà un informe sobre la valoració del bé
immoble que es pretén cedir gratuïtament a l’Ajuntament, i a més una valoració del
gravamen imposat, per a comprovar que el valor d’aquest últim no excedeix del valor
del que s’adquireix.

- Per la Intervenció s’emetrà informe sobre el percentatge dels recursos ordinaris del
pressupost que suposa el valor de dit bé immoble o dret, i que existeix consignació
pressupostària adequada i suficient en el pressupost municipal vigent per a fer front a la
condició onerosa que s’estableixi en el contracte.

- Si existeixen condicions, serà necessària l’acceptació expressa de la cessió gratuïta per
part del Ple.

- L’acord del Ple d’acceptació expressa de la cessió gratuïta haurà de ser notificat a
l’interessat, informant-lo que haurà de comparèixer en el moment que sigui citat per a
elevar a escriptura pública l’adquisició referida, si és un bé immoble.

- Anotar l’adquisició del bé cedit de manera gratuïta a l’Ajuntament en l’Inventari
Municipal de Béns a l’efecte d’actualitzar-lo, una vegada finalitzada l’adquisició es
remetrà la documentació necessària al Registre de la propietat, perquè efectuï els
assentaments registrals (si és un bé immoble)

Si els béns s’han adquirit sota condició o modalitat de la seva afectació permanent a
determinats destins, s’entendrà complerta i consumada quan durant trenta anys haguessin
servit al mateix, encara que després deixin d’estar-ho per circumstàncies sobrevingudes a
l’interès públic.

S’entén que les condicions i les modalitats són completes també si els béns es destinen a
finalitats anàlogues a les fixades en l’acte d’adquisició. (art.31 RP)

L’acceptació d’herència s’entén a benefici d’inventari. No es pot renunciar a herències,
llegats o donacions si no és per acord del Ple, amb el vot favorable de la majoria legal
absoluta quan la quantia excedeixi el 10% dels recursos ordinaris del pressupost i amb la
majoria legal simple en els altres supòsits, amb l’expedient previ, i amb l’informe de
l’interventor i del secretari, o dels lletrats dels serveis jurídics de l’ens local, en el qual es
demostri l’existència d’una causa justificada. En tot cas, s’han de tenir en compte els
requisits legals que s’exigeixin per alinear els béns de què es tracti.

A proposta del senyor Agustí Donat Romañach, regidor de l’Àrea de Serveis Generals de
l’Ajuntament de Roses, el Ple adopta del següent

ACORD
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1. Ratificar el Decret d’Alcaldia de data 18 de març de 2011, número 841 de 22.03.2011,
indicat a l’apartat 1 de la part expositiva del present acord, relatiu a l’expedient de
donació a aquesta corporació d’una olivera mil·lenària, propietat del senyor Miquel Pous
Pol, situada al carrer Andorra núm. 13, per traslladar-la a l’interior del Recinte de la
Ciutadella de Roses.

2. Notificar el present acord al senyor Miquel Pous Pol, als Departaments de Cultura,
Intervenció i al Departament tècnic de l’Àrea de Serveis Territorials per al seu
coneixement i als efectes oportuns. Exp. 1008/11*

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Diu que no sap qui ha redactat aquest punt, però falta: felicitar, agrair i
totes aquestes coses que s’han de dir per bona educació i agraïment. Aleshores, al senyor
Pous moltes gràcies, en nom del Grup de Convergència i Unió.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

05.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE DATA 25 DE MARÇ DE 2011,
NÚM.881/25.03.11, RELATIU A L’EXPEDIENT DE DONACIÓ A L’AJUNTAMENT DE
ROSES D’UN PIANO, PROPIETAT DE LA SENYORA MERCEDES JUVÉ ACERO

El senyor Agustí Donat, com a responsable de l’àrea de Serveis Generals, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta del regidor de l’àrea de Serveis Generals relativa a l’expedient de donació a
l’Ajuntament de Roses d’un piano  propietat de la senyora Mercedes Juvé Acero.

Antecedents

1. L’Alcaldia va dictar el Decret núm. 881/25.03.11, de data 25 de març de 2011, on es
resolia:

“  1. Acceptar la donació del piano (Kaway RX-6) per part de la senyora Mercedes Juvé Acero.

2. Acceptar el gravamen onerós consistent en col·locar-lo al Teatre Municipal per a destinar-lo
únicament a instrument per a concerts, i col·locar una placa que recordi el nom de propietari i
músic, el senyor Josep Falgarona.

3. Facultar a l’alcaldessa per a signar els documents necessaris per a la formalització d’aquesta
donació.
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4. Disposar que el bé acceptat sigui inscrit en l’inventari municipal de béns.

5. Notificar el present acord a la interessada informant-lo que haurà de comparèixer en el
moment que sigui citat per formalitzar la donació en document administratiu o públic, si
s’escau.

6. Agrair a la donatària per l’acte de liberalitat realitzat i por l'aportació que aquesta donació
representa per a la vila de Roses.

7. Comunicar aquest acord al Departament de Cultura i Patrimoni per al seu coneixement i als
efectes oportuns.

8. Ratificar aquest acord a la propera sessió plenària que se celebri.”

9. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18
d’abril de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

I. LEGISLACIÓ APLICABLE

- Articles 22.2 i 47.3 Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.
- Articles 28, 29, 31, 32 i 33 Reglament de patrimoni dels ens locals aprovat per Decret

336/1988 de 17 d’octubre.

II. ADQUISICIÓ DE BÉNS A TÍTOL GRATUÏT

1. L'adquisició de béns a títol gratuït no estarà subjecta a cap restricció. No obstant, si
l’adquisició comporta alguna condició o modalitat onerosa, només podran acceptar-se els
béns previ expedient en el que s’acrediti que el valor del gravamen imposat no excedeix del
valor del que s’adquireix.

2. El procediment a seguir en l’adquisició de béns a títol gratuït és el següent:

- Demanar certificació al Registre de la Propietat sobre la titularitat, càrregues i gravàmens
que pugui haver-hi sobre el bé immoble (no en béns mobles).

- Per part dels Serveis Tècnics Municipals s’emetrà un informe sobre la valoració del bé
immoble que es pretén cedir gratuïtament a l’Ajuntament, i a més una valoració del
gravamen imposat, per a comprovar que el valor d’aquest últim no excedeix del valor del
que s’adquireix.

- Per la Intervenció s’emetrà informe sobre el percentatge dels recursos ordinaris del
pressupost que suposa el valor de dit bé immoble o dret, i que existeix consignació
pressupostària adequada i suficient en el pressupost municipal vigent per a fer front a la
condició onerosa que s’estableixi en el contracte.

- Si existeixen condicions, serà necessària l’acceptació expressa de la cessió gratuïta per
part del Ple.
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- L’acord del Ple d’acceptació expressa de la cessió gratuïta haurà de ser notificat a
l’interessat, informant-lo que haurà de comparèixer en el moment que sigui citat per a elevar
a escriptura pública l’adquisició referida, si és un bé immoble.

- Anotar l’adquisició del bé cedit de manera gratuïta a l’Ajuntament en l’Inventari Municipal de
Béns a l’efecte d’actualitzar-lo, una vegada finalitzada l’adquisició es remetrà la
documentació necessària al Registre de la propietat, perquè efectuï els assentaments
registrals (si és un bé immoble)

Si els béns s’han adquirit sota condició o modalitat de la seva afectació permanent a
determinats destins, s’entendrà complerta i consumada quan durant trenta anys haguessin
servit al mateix, encara que després deixin d’estar-ho per circumstàncies sobrevingudes a
l’interès públic.

S’entén que les condicions i les modalitats són completes també si els béns es destinen a
finalitats anàlogues a les fixades en l’acte d’adquisició. (art.31 RP)

L’acceptació d’herència s’entén a benefici d’inventari. No es pot renunciar a herències, llegats o
donacions si no és per acord del Ple, amb el vot favorable de la majoria legal absoluta quan la
quantia excedeixi el 10% dels recursos ordinaris del pressupost i amb la majoria legal simple en
els altres supòsits, amb l’expedient previ, i amb l’informe de l’interventor i del secretari, o dels
lletrats dels serveis jurídics de l’ens local, en el qual es demostri l’existència d’una causa
justificada. En tot cas, s’han de tenir en compte els requisits legals que s’exigeixin per alinear
els béns de què es tracti.

A proposta del senyor Agustí Donat Romañach, regidor de l’Àrea de Serveis Generals de
l’Ajuntament de Roses, el Ple adopta del següent

ACORD

1. Ratificar el Decret d’Alcaldia de data 25 de març de 2011, número 881 de 25.03.2011,
indicat a l’apartat 1 de la part expositiva del present acord, relatiu a l’expedient de
donació a l’Ajuntament de Roses d’un piano (Kaway RX-6), propietat de la senyora
Mercedes Juvé Acero,  perquè sigui col·locat al Teatre Municipal de Roses i s’utilitzi
únicament com a instrument de concerts.

2. Notificar el present acord a la senyora Mercedes Juvé Acero, als Departaments de
Cultura i Intervenció per al seu coneixement i als efectes oportuns. Exp. 1010/11*

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.-  Manifesta que en aquest cas no cal dir-ho perquè aquí, a l’exposició ja
ho posa: agrair a la donataria i a més recordar que en el mateix dia de l’homenatge a la
vellesa, aquell dissabte, aquesta senyora i la seva família varen venir aquí i la senyora
alcaldessa li va agrair en persona. Creu que al senyor Pous també valdria la pena que el
convidessin a venir un dia i que li donessin les gràcies.

El senyor Pàramo anuncia que votaran a favor.
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RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Agustí Donat.- Explica que d’una manera o una altra també se li va donar les gràcies.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’INICIATIVA

Sr. Joan Esteve Danés.- Considera que a la proposta de l’olivera de la Ciutadella també s’ha
de dir, a la qual cosa li responen que ara estan parlant del piano i que es posarà una placa.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

06.- CESSIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE ROSES I LA SENYORA MERCEDES PORTELL
POCH, DE LES PORCIONS DE LES FINQUES CADASTRALS 28995-02 (FINCA 18 DEL
PROJECTE), I 28995-01 (FINCA 19 DEL PROJECTE), SITUADES A LA RONDA
CIRCUMVAL·LACIÓ, NÚMEROS 1 I 5 RESPECTIVAMENT, AFECTADES PER
L’EXECUCIÓ DEL PROJECTE D’AMPLIACIÓ DE LA C-260.

El senyor Agustí Donat, com a responsable de l’àrea Serveis Generals,  presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l'expedient

Proposta relativa a l'aprovació de la cessió anticipada, entre l’Ajuntament de Roses i la
senyora Mercedes Portell Poch, de les porcions de les finques afectades per l’execució del
Projecte d’ampliació de la C-260, amb RC. 28995-02 (finca 18 de projecte) i 28995-01 (finca
19 del projecte), situades a la Ronda de Circumval·lació, números 1 i 5 respectivament, així
com la ratificació del contingut de les dues actes de cessió signades en data 30.03.2011.

Antecedents

1. La Direcció General de Carreteres del Departament de Política Territorial i Obres
Públiques de la Generalitat de Catalunya va aprovar el projecte DG-90323 de millora
general, desdoblament i condicionament de la carretera C-260 en el tram comprès entre
els punts quilomètrics 42.500 i 43.75, en el terme municipal de Roses.

2. L’aprovació del projecte porta implícita la declaració d’utilitat pública i la necessitat
d’ocupació dels béns i drets afectats.

3. Per resolució de 29 d’agost de 2001 es va sotmetre a informació pública la relació de
béns i drets afectats per l’execució de les obres del projecte.

4. El mes de desembre de 2001, el Sr. Miquel Gotanegra Portell amb NIF núm. 40.433.130-
G, com a mandatari verbal de la titular, va signar l'acta prèvia a l’ocupació per a
l’execució de les obres del projecte esmentat.
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5. En data 15 de desembre de 2003, la Direcció General de Carreteres del Departament de
Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya va aprovar el
modificat núm. 1 del projecte (DG-9032.3-M1) de desdoblament de la carretera C-260,
de Figueres a Roses. Tram: Intersecció amb la Gi-614-Intersecció amb la Gi-610.

6. En data 27 de desembre de 2010, se signà l’acta de cessió a favor de l’Ajuntament de
Roses del tram urbà de la carretera C-260 del PK 42+500 al PK 46+390, pel cap de
Servei Territorial de Carreteres de Girona i l’alcaldessa-presidenta de l’Ajuntament de
Roses, en què el Departament de Política Territorial i OOPP cedeix a aquesta corporació
l’esmentat tram de carretera, aprovada pel Ple de la corporació en la sessió ordinària de
data 28 de febrer de 2011.

7. És voluntat  de la Sra. Mercedes Portell Poch procedir a la cessió anticipada a favor de
l’Ajuntament de Roses de les porcions de les finques de la seva  propietat subjectes a
expropiació forçosa, segons el projecte de condicionament de la carretera, i que el
POUM,  aprovat definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data
11 de febrer de 2010, classifica com sòl urbanitzable delimitat (SUD 12 i 14).

8. Per això s’ha formalitzat l’acta de cessió anticipada de part de les finques cadastrals
28995-02 (finca 18 del projecte) i núm. 28995-01 (finca 19 del projecte).

9. En data 1 d’abril de 2011, la tècnica d’administració general de Serveis Jurídics, emet un
informe en relació amb aquest assumpte.

10. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18
d’abril de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

PRIMER.- Legislació aplicable

1. Reial Decret 1093/1997, de 4 de juliol, pel qual s’aproven les normes complementàries al
reglament per a l’execució de la llei hipotecària sobre inscripció en el registre de la
propietat dels actes de naturalesa urbanística.

2. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.
3. Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei

d’urbanisme.
4. POUM de Roses (DOGC núm 5682, de 30.07.2010)

SEGON.- Regulació de la cessió anticipada
L’article 40 del Decret 303/1997, de 25 de novembre, pel qual s’aprovava el Reglament
sobre mesures per a facilitar l’execució urbanística, regulava les cessions anticipades, i deia:

Article 40. Cessions anticipades
La cessió de terrenys inclosos en una unitat sotmesa a execució pels sistemes de
cooperació o compensació es podrà realitzar amb caràcter anticipat a l’aprovació
definitiva del projecte corresponent, d’acord amb les regles següents:
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a) Hauran de consentir en la cessió els titulars del domini i d’altres drets o
càrregues dels terrenys de què es tracti.

b) Les finques objecte de cessió hauran d’estar lliures de càrregues o gravàmens,
en virtut de la seva cancel·lació prèvia o del seu trasllat al foli registral a què es
refereix l’apartat e) d’aquest article. 

c) En l’acord de cessió, s’especificarà la quantia de l’aprofitament corresponent a les
finques cedides en la comunitat reparcel·latòria de la unitat en què es trobin
inclosos els terrenys cedits. 

d) La certificació de l’acord de cessió contindrà les circumstàncies previstes per les
actes d’ocupació en cas d’expropiació forçosa.

e) D’acord amb la normativa hipotecària, mitjançant certificació, se sol·licitarà la
inscripció de les superfícies cedides a favor de l’òrgan actuant, i la   inscripció de
l’aprofitament que correspongui al cedent en la comunitat reparcel·latòria de la
unitat.

f) En la certificació, s’especificarà el trasllat de  càrregues preexistents sobre la
finca cedida que no hagin estat objecte de prèvia cancel·lació. 

Aquest Decret 303/1997 va ser expressament derogat pel Decret 305/2006 de 18 de juliol,
pel qual s'aprova el Reglament de la Llei d'urbanisme, el qual ja no regula aquesta figura.
Tanmateix, continua vigent el Reial Decret 1093/1997, de 4 de juliol, pel qual s’aproven les
normes complementàries al reglament per a l’execució de la llei hipotecària sobre inscripció
en el registre de la propietat dels actes de naturalesa urbanística, el qual és d’aplicació
supletòria a Catalunya.

En aquest sentit, l’article 30.3 de l’esmentat reglament, regula la inscripció de les cessions
obligatòries que no provinguin d’una operació d’equidistribució, i per a les quals es requereix
que consti el consentiment dels titulars registrals amb l’Administració actuant formalitzat en
acta administrativa de la que s’expedirà la certificació corresponent, segons l’article 2 de la
mateixa norma.

A més, en aquest document es podran dur a terme les segregacions o modificacions
hipotecàries que procedeixin per a la determinació registral de la finca que és objecte de
cessió.

En relació a la regulació d’aquestes operacions en la normativa urbanística de Catalunya, el
Reglament 305/2006, no la recull expressament –tal com feia el 303/1997-, ja que només
regula la figura de l’ocupació directa, que es dóna quan es vol avançar l’obtenció d’uns
terrenys destintats a sistemes urbanístics abans que es desenvolupi el sector o polígon en el
que estan inclosos. Aquesta figura contempla el supòsit en què l’administració necessita
obtenir anticipadament els terrenys per a poder executar un equipament o un servei, que de
fet és el que ha succeït en aquest cas: l’administració pública (Generalitat) ha executat
l’ampliació d’una vialitat afectant uns terrenys particulars inclosos en un sector de
planejament (actuals SUD 12 i 14), que en el moment de la seva execució haurien estat
objecte de cessió obligatòria i gratuïta.

En aquest cas, es pacta en un mutu acord, que l’ocupació directa es fa de forma gratuïta,
conservant l’aprofitament urbanístic que correspon a la porció cedida, en funció dels
coeficients d’edificabilitat bruta que indica el POUM per a cada sector.
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Per altra banda, també es pot enquadrar aquesta acta de cessió anticipada en el marc dels
convenis urbanístics, que es regulen a l’article 25 del RU i al 104 del TRLUC, ja que res
impedeix que les dues parts convinguin els termes de la cessió. En aquest cas, en el
moment de redactar-se el pla parcial i la reparcel·lació urbanística, s’hauran d’adjuntar
aquestes actes de cessió als efectes de computar la totalitat de l’aprofitament amb que
participen les finques aportades que ja han efectuat alguna cessió.

TERCER.- Conservació de l’aprofitament urbanístic

Aquesta cessió es realitza amb caràcter de cessió anticipada, per tant, la cedent conservarà
per quan es desenvolupin els sectors, els aprofitaments urbanístics corresponents a les
superfícies efectivament cedides en aquest acte.

El sostre edificable corresponent a l’aprofitament de la superfície cedida en aquest
document, s’acumularà a l’aprofitament corresponent a la superfície de la resta de la finca
matriu que resta en propietat de la cedent.

Segons el POUM, els sectors SUD 12 I SUD 14 tenen una edificabilitat bruta de 0,50
m2st/m2s, per als usos comercials, magatzem, estació de serveis, oficines i serveis,
logística i tallers.

QUART.- Procediment per a la inscripció de la cessió i l’aprofitament al Registre de la
Propietat.

L’article 215.7.del RU estableix que per dur a terme l'ocupació efectiva de la finca,
l'administració actuant ha d'estendre una acta d'ocupació en la qual cal fer constar, com a
mínim:
a) Lloc i data de l'atorgament i determinació de l'administració actuant amb potestat
expropiadora.
b) Identificació de les persones titulars del domini i de la resta de drets.
c) Identificació dels drets, plantacions i de la resta de béns susceptibles d'indemnització,
existents en els terrenys ocupats i, si s'escau, situació registral d'aquests.
d) Superfície ocupada.
e) Determinació de l'aprofitament urbanístic que correspon als terrenys ocupats, identificant
el sector de planejament o polígon d'actuació urbanística on s'ha de fer efectiu aquest
aprofitament mitjançant una reparcel·lació.

L’article 215.8 del mateix reglament estableix, que  també com a requisit previ a l'ocupació
de la finca, l'administració actuant ha de lliurar a cada una de les persones propietàries dels
terrenys objecte d'ocupació, una certificació dels extrems consignats en l'acta d'ocupació,
que s'ha d'ajustar al què estableix la legislació aplicable per a la inscripció en el Registre de
la propietat. Simultàniament, l'administració actuant ha de remetre còpia de les actes al
Registre de la propietat per inscriure al seu favor les finques ocupades i a favor de les
persones propietàries afectades, i en foli independent, l'aprofitament corresponent a les
finques ocupades.



152

Per la seva banda, l’article 42 del RD 1093/1997, estableix que el títol inscrivible serà la
corresponent certificació en la que hi constin, a més de les dades de l’article 215.7 del RU, la
descripció de la finca matriu quan la porció a cedir s’hagi de segregar d’aquesta.

A proposta del senyor Agustí Donat Romañach, regidor de l’Àrea de Serveis Generals de
l’Ajuntament de Roses, el Ple adopta del següent

ACORD

1. Acceptar la cessió entre l’Ajuntament de Roses i la senyora Mercedes Portell Poch, de
les porcions de les finques cadastrals 28995-02 (finca 18 del projecte), i  28995-01 (finca
19 del projecte), situades a la Ronda Circumval·lació, números 1 i 5 respectivament.

2. Ratificar el contingut de les dues actes formalitzades en data 30.03.2011, de cessió
anticipada de les porcions de finques afectades per l’execució del Projecte d’ampliació
de la C-260.

3. Inscriure les porcions cedides al Registre de la propietat a favor de l’Ajuntament de
Roses, seguint els requisits establerts als articles 215 del RU i 42 del RD 1093/1997; així
com l’aprofitament corresponent a les dites cessions a favor del cedent, per quan
s’executin els sectors de planejament núm.12 i 14.

4. Inscriure l’esmentada cessió a l’Inventari municipal.

5. Comunicar la formalització de les cessions al Departament Jurídic Administratiu de l’Àrea
de Serveis Territorials per tenir-ho en compte en el moment d’informar els eventuals
Plans parcials i projectes de reparcel·lació dels SUD 12 i 14, així com als Departaments
de Gestió Tributària i GIS per al seu coneixement i als efectes oportuns, juntament  amb
una còpia de les actes de cessió.

Comunicar el present acord, juntament amb la còpia de les actes de cessió degudament
signades, al Gabinet de Projectes i Expropiacions de la Direcció de Serveis del DPTIOP de
la Generalitat de Catalunya, per al seu coneixement.

Notificar el present acord a la senyora Mercedes Portell Poch. Exp.1849/2002*

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

07.- INICI EXPEDIENT D’EXPROPIACIÓ FORÇOSA DE LES FINQUES SITUADES AL
CARRER TARRAGONA, 21 (PLANTA BAIXA I 2ª PLANTA PIS), AFECTADES PER
VIALITAT SEGONS EL POUM DE ROSES.

El senyor Agustí Donat, com a resposnable de l’Àrea de Serveis Generals, llegeix la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:
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Identificació de l’expedient

Proposta referent a l’expropiació forçosa d’un local i un pis (segona planta) situats al carrer
Tarragona, 21, (finques registrals 28200 i 9838 respectivament)

Antecedents

1. Per Decret d’Alcaldia de data 12 de maig de 2009 es resol iniciar l’expedient
d’expropiació forçosa de la finca situada al Carrer Tarragona, número 21, a petició de les
seves propietàries, les  senyores Maria Almaraz Sanchez, Maria Carmen i Maria
Robledo Muñoz Almaraz (RE6362/30.04.2009).

2. Consta a l’expedient certificat de domini i càrregues de la finca afectada, de data 26 de
maig de 2009. En realitat són dues finques registrals diferents, consistents en un local –
registral 28200- i un pis –registral 9838. Segons manifestació de la propietària en la
instància de data 20.10.2010, no tenen llogaters. La finca es troba subjecta a les
següents càrregues:

Finca núm.1 (registral 9838)
Càrregues:
1) Afecta, durant cinc anys, al pagament de la/es liquidació/ns que, en el seu cas, es

pugui/n practicar per l’Impost de Successions i Donacions, segons nota de data
12/02/2008, al marge de la inscripció 2ª. de la finca número 9838, al foli 132 del tom
3100, llibre 698 de Roses.

2) Afecta, al pagament de la quantitat que li ha estat reduïda en la base imposable de
l’Impost de Successions, per al cas de no complir els requisits exigits per l’art. 2,
lletra d, Setè de la Llei 21/2001, de 28 de desembre, de Mesures Fiscals i
Administratives, segons nota de data 12/02/2008, al marge de la inscripció 2ª. de la
finca número 9838, al foli 132 del tom 3100, llibre 698 de Roses.

3) Subjecta pel termini de  tres anys als efectes de l’expedient d’expropiació forçosa
número 2177/2009, iniciat per l’Ajuntament de Roses, d’acord amb el previst a
l’article 32.1 del Reglament Hipotecari, segons nota de data 26 de maig de 2.009, al
marge d’inscripció 2 de la finca número 9838, al foli 132 del tom 3100, llibre 698 de
Roses.

Finca núm.2 (registral 28200)
Càrregues:
1) Afecta, durant cinc anys, al pagament de la/es liquidació/ns que, en el seu cas, es

pugui/n practicar per l’Impost de Successions i Donacions, segons nota de data
12/02/2008, al marge de la inscripció 2ª. de la finca número 28200, al foli 49 del tom
2824, llibre 422 de Roses.

2) Subjecta pel termini de  tres anys als efectes de l’expedient d’expropiació forçosa
número 2177/2009, iniciat per l’Ajuntament de Roses, d’acord amb el previst a
l’article 32.1 del Reglament Hipotecari, segons nota de data 26 de maig de 2.009, al
marge d’inscripció 2 de la finca número 28200, al foli 49 del tom 2824, llibre 422 de
Roses.
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1. El 17 de novembre de 2010, l’arquitecte municipal emet una valoració de la finca
esmentada per un import total estimat de 214.060 € (inclós el 5% premi d’afecció),
144.210 € corresponen a la planta pis i  i 69.850 € a la planta baixa.

2. En data 2 de desembre de 2010, la tècnica d’administració general emet un informe
favorable en relació amb aquest assumpte, que entre d’altres qüestions informa:

“Es tracta de dues finques registrals diferents, per la qual cosa, en virtut del que estableix
l’article 27 de la Llei d’expropiació forçosa, correspon identificar-les de forma
independent l’una de l’altra i per tant obrir una peça separada per a cada una d’elles,
amb la seva valoració corresponent.”

3. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia18
d’abril de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

1. El Pla d'Ordenació Urbana Municipal (POUM) de Roses (DOGC núm. 5682, de 30 de
juliol de 2010), qualifica la finca situada al carrer Tarragona núm. 21 com a sistema viari,
essent-li d’aplicació allò que s’estableix als articles 22 i 23 de l’esmentat POUM.

2. L’article 13 del POUM defineix com a sistemes aquell conjunt d'elements d’interès públic
que són fonamentals per assegurar el desenvolupament i funcionament urbà donada la
seva important contribució a l’hora d’assolir els objectius de planejament referents a
infraestructures de comunicacions, equipaments comunitaris, serveis tècnics i espais
lliures en general.

3. L’article 19.2 del POUM de Roses estableix que eles terrenys qualificats com a sistemes
per aquest pla seran adquirits per l’administració actuant per qualsevol títol jurídic,
mitjançant  les cessions obligatòries imposades per la legislació urbanística vigent i
d’acord amb aquest pla, per expropiació forçosa o per ocupació directa.

4. L’article 8.1.d) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril pel qual s’aprova el Text refós
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya estableix com a una de les potestats de
les administracions locals és l’expropiatòria.

5. L’article 10 de la llei de 16 de desembre de 1954, d’expropiació forçosa estableix: “La
utilitat pública s’entén implícita, en relació amb l’expropiació d’immobles, en tots els plans
d’obres i serveis de l’Estat, Província i Municipi. En els altres casos en què per Llei s’hagi
declarat genèricament la utilitat pública, el seu reconeixement en cada cas concret
s’haurà de fer per acord del Consell de Ministres, llevat que per categories determinades
d’obres, serveis o concessions les Lleis que les regulen haguessin disposat altra cosa.”

A proposta de l’alcaldessa presidenta de l’Ajuntament de Roses, la senyora Magda
Casamitjana Aguilà, el Ple adopta del següent

ACORD
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1. Constatar el fet de la declaració implícita d’utilitat pública a l’efecte d’ocupació del bé que
seguidament es dirà, conseqüència de l’assoliment dels objectius de planejament del
POUM de Roses en matèria de vialitat.

2. Declarar la necessitat d'ocupació de la finca que consta en la relació concreta e
individualitzada tot seguit especificada, indispensable per al fi de l'expropiació i en la qual
es descriu el bé i dret necessaris, en tots el seus aspectes material i jurídic, afectats per
l’execució dels objectius del planejament en matèria de vialitat, i que s'iniciï expedient
d'expropiació forçosa de l’esmentat bé i dret, en el seu cas.

3. Aprovar la  relació concreta i individualitzada de propietaris formulada a l'efecte i la
descripció de béns i drets afectats per l'expropiació, en ordre a l'execució dels objectius
del planejament en matèria de vialitat.

Finca núm. 1
Propietaris:
 Maria Almaraz Sanchez

Naturalesa jurídica de la finca: urbana
Dades cadastrals: 4595017EG1749N003ZO
Situació de la finca: C. Tarragona, núm. 21, Pl. 2, Pt. 01
Dades del Registre de la Propietat de Roses 1:
Llibre: 698
Tom:3100
Foli: 132
Finca: 9838
Superfície de la finca a expropiar:   Planta pis de 110 m2 (segons cadastre d’urbana).
Superfície segons Registre de la Propietat: Planta pis de 89 m2
Dret que s’expropia: ple domini
Altres béns indemnitzables: cap
Càrregues:
1) Afecta, durant cinc anys, al pagament de la/es liquidació/ns que, en el seu cas, es

pugui/n practicar per l’Impost de Successions i Donacions, segons nota de data
12/02/2008, al marge de la inscripció 2ª. de la finca número 9838, al foli 132 del tom
3100, llibre 698 de Roses.

2) Afecta, al pagament de la quantitat que li ha estat reduïda en la base imposable de
l’Impost de Successions, per al cas de no complir els requisits exigits per l’art. 2, lletra d,
Setè de la Llei 21/2001, de 28 de desembre, de Mesures Fiscals i Administratives,
segons nota de data 12/02/2008, al marge de la inscripció 2ª. de la finca número 9838, al
foli 132 del tom 3100, llibre 698 de Roses.

3) Subjecta pel termini de  tres anys als efectes de l’expedient d’expropiació forçosa
número 2177/2009, iniciat per l’Ajuntament de Roses, d’acord amb el previst a l’article
32.1 del Reglament Hipotecari, segons nota de data 26 de maig de 2.009, al marge
d’inscripció 2 de la finca número 9838, al foli 132 del tom 3100, llibre 698 de Roses.

Finca núm. 2
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Propietaris:
 Maria Almaraz Sanchez (meitat indivisa en plena propietat)
 Maria Carmen Muñoz Almaraz (1/4 indivisa en plena propietat)
 Maria Robledo Muñoz Almaraz (1/4 indivisa en plena propietat)

Naturalesa jurídica de la finca: urbana
Dades cadastrals: 4595017EG1749N0001LU
Situació de la finca: C. Tarragona, núm. 21, Es.1, Pl. 00, Pt. 01
Dades del Registre de la Propietat de Roses 1:
Llibre: 422
Tom: 2824
Foli: 49
Finca: 28200
Superfície de la finca a expropiar: Local en planta baixa de 55 m2   (segons cadastre
d’urbana).
Superfície segons Registre de la Propietat: Local en planta baixa de 46 m2.
Dret que s’expropia: ple domini
Altres béns indemnitzables: cap
Càrregues:
1) Afecta, durant cinc anys, al pagament de la/es liquidació/ns que, en el seu cas, es

pugui/n practicar per l’Impost de Successions i Donacions, segons nota de data
12/02/2008, al marge de la inscripció 2ª. de la finca número 28200, al foli 49 del tom
2824, llibre 422 de Roses.

2) Subjecta pel termini de  tres anys als efectes de l’expedient d’expropiació forçosa
número 2177/2009, iniciat per l’Ajuntament de Roses, d’acord amb el previst a l’article
32.1 del Reglament Hipotecari, segons nota de data 26 de maig de 2.009, al marge
d’inscripció 2 de la finca número 28200, al foli 49 del tom 2824, llibre 422 de Roses.

Valoració: 224.763 € (Inclòs el 5% del premi d’afecció). De la valoració esmentada, 144.210
€ corresponen a la planta pis i  i 69.850 € a la planta baixa.

Els punts 1, 2 i 3 d’aquesta part resolutòria quedaran condicionats a l’aprovació de la
modificació de crèdit núm. 3 de l’exercici 2011 de la mateixa sessió plenària

3. Obrir un període d'informació pública durant un termini de quinze dies mitjançant la
publicació de l'edicte corresponent al Butlletí Oficial de la província, en un dels diaris de
més difusió i al tauler d'anuncis de l'Ajuntament. De no presentar-se al·legacions,
l’esmentada relació s’entendrà aprovada definitivament.

4. Notificar l'acord individualment als interessats afectats, als efectes que puguin aportar les
dades necessàries que permetin rectificar els possibles errors que s'estimin comesos en
la relació, o si ho consideren oportú oposar-se a l'ocupació dels béns per motius de
forma o fons que han de fonamentar adequadament.

5. Els interessats podran avenir-se en qualsevol moment a la proposta econòmica
formulada per l’Ajuntament. No obstant això, en qualsevol supòsit que no hagi mutu
acord entre les parts, l’Ajuntament haurà de procedir segons el previst pels articles 25 i
següents de la pròpia Llei.
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6. Facultar a l’alcaldessa perquè subscrigui tots els documents, públics o privats, que siguin
necessaris per al desenvolupament dels presents acords. Exp.2177/2009*

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Anuncia que s’abstindran en aquest punt de l’ordre del dia. Considera
que hi ha alguna cosa o potser depèn de les explicacions que es fan, però resulta que
expropien la planta baixa i un pis a petició dels propietaris i pel mig hi ha un altre pis.
Aleshores, la pregunta continua, si expropien la planta baixa i no expropien l’altre pis que
queda per expropiar, lògicament la finca no serà de l’Ajuntament ni del poble. Pregunta si es
continuarà utilitzant tot i si en ser expropiat aquest espai o aquestes plantes, un cop
expropiades si quedaran buides o les continuaran utilitzant els propietaris. Li agradaria que
els ho aclarís. Anuncia que el Grup Municipal de Convergència farà una abstenció, perquè
no volen entorpir i si hi ha algun acord li agradaria que els ho expliqués.

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Agustí Donat.- En principi, pel que ell sap, hi ha acord amb l’Ajuntament i els propietaris
de les dues entitats. Hi ha converses amb el propietari del mig. Això ho podria dir més bé
l’alcaldessa, però en aquests moments és l’única notícia que té.

Es tracta que això quedi previst, perquè també és un medi d’induir, ja que està al mig i
sembla que a les converses ja hi ha alguna avinença. En principi, així ho sembla.

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Ja diuen que les explicacions no són prou clares i, per tant, faran una
abstenció.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Vuit (8) Rodríguez, Martinez, Ferrer, Donat, Gallego, Escobar, Tarrero i Esteve
Danés.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Sis (6)  Pàramo, Mindan, Buhler, Juanola, Francesc Sastre i Montserrat Sastre.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia-Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada.
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08.-  ACCEPTACIÓ DEL MUTU ACORD EN LA DETERMINACIÓ DEL PREU JUST PER
L’EXPROPIACIÓ DE LES FINQUES SITUADES AL CARRER CASTELL DE LA TRINITAT
NÚM. 29-CARRER TARRAGONA, 44 I CARRER PEP VENTURA NÚM.1-CARRER
TARRAGONA, 27-37, PROPIETAT DEL SR. JOAQUIM INGLÉS BELTRAN, AIXÍ COM LA
FORMA DE PAGAMENT EN ESPÈCIE MITJANÇANT L’ENTREGA D’UNA FINCA
FUTURA, PROPIETAT DE L’AJUNTAMENT DE ROSES, SITUADA A L’ILLA COMPRESA
ENTRE LA GRAN VIA PAU CASALS, RONDA MIQUEL OLIVA PRAT I CARRER
VALÈNCIA

El senyor Agustí Donat, com a responsable de l’Àrea de Serveis Generals, llegeix la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l'expedient

Proposta relativa a l’expedient d’expropiació forçosa de les finques situades al carrer del
Castell de la Trinitat, núm.29-Carrer Tarragona 44 i al carrer Pep Ventura, núm. 1-carrer
Tarragona, núm.27-37, afectada com a sistemes urbanístics locals -espais lliures i vialitat,
totalment la primera i parcialment la segona, propietat del senyor Joaquim Inglés Bertran.

Antecedents

1. El PGOU de 1993 afectava com a sistema urbanístic local destinat a espais lliures la
finca situada al carrer Trinitat número 29, propietat del sr. Joaquim Inglés Beltrán.

2. Per aquest motiu l’Ajuntament de Roses va iniciar l’expedient núm. 3375/2007,
d’expropiació de la FINCA 2 descrita afectada per vialitat segons el Pla General
d’Ordenació Urbana de 1993. Posteriorment, es va incoar l’expedient de taxació conjunta
núm. 5699/2007, per tal de tramitar conjuntament l’expropiació d’aquesta finca amb la de
la finca adjacent, que es troba parcialment afectada.

3. Per altra banda, el planejament també afecta una altra finca del sr. Inglés, situada molt a
prop de l’altra (carrer Tarragona 27), però només parcialment per vialitat. Tanmateix, no
s’ha iniciat l’expedient per a la seva expropiació.

4. Mentre s’han estat tramitant aquests expedients, l’Ajuntament de Roses ha redactat i
aprovat el nou planejament general del municipi - POUM de Roses (DOGC núm 5682,
de 30.07.2010)- el qual manté les esmentades afectacions.

Al llarg d’aquesta tramitació, el senyor Joaquim Inglés ha manifestat, en reiterades
ocasions, la seva voluntat que el pagament de l’expropiació de les finques afectades per
sistemes urbanístics locals esmentades, es faci en espècie, mitjançant l’entrega de finca
futura, segons els següents.

5. Consta a l’expedient una valoració tècnica emesa per l’arquitecte municipal, en la que es
valoren les dues porcions de terreny a expropiar, propietat del senyor Inglés com
segueix:
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Superfície Sostre edificable Valoració
Trinitat 29 160 m2 (tota la finca) 310,90 m2 st 130.578 €
Tarragona 27 219 m2 (part de la finca) 444,57 m2 st 276.967,11 €

TOTAL.....................................................................................................407.545,11€

Així mateix, aquesta valoració justifica l’equivalència de valors amb una finca futura de
propietat municipal (obtinguda per expropiació forçosa i actualment en tràmit de
parcel·lació, juntament amb altres finques municipals), la qual tindrà un sostre edificable
de 699,57 m2, que estarà situada a l’illa compresa entre la Gran Via Pau Casals, Ronda
Miquel Oliva Prat i carrer València, d’acord amb el plànol que s’hi adjunta. Serà una
finca edificable de PB+4PP, de 140 m2 de superfície edificable i 41,15 m2 de zona
privada no edificable, amb un front de façana de 8,23 ml a la Gran Via Pau Casals.

6. En data 24 de març de 2011 la tècnica d’administració general emet un informe en
relació amb aquest assumpte, segons el qual informa favorablement la possibilitat que,
una vegada determinat el preu just per l’expropiació de les finques, l’Ajuntament i el
particular puguin convenir que el pagament es faci mitjançant l’entrega d’una finca –
present o futura-. En aquest sentit, s’adjunta una proposta de conveni.

7. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18
d’abril de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

1. L’article 24 de la LEF estableix que l’Administració i el particular podran convenir els
termes de l’adquisició dels béns i drets que són objecte d’aquella lliurement i per mutu
acord, en el qual cas, una vegada convinguts els termes de l’adquisició amistosa, es
donarà per conclòs l’expedient iniciat.

2. En relació al pagament en espècie de les expropiacions urbanístiques, l’article 30 del
RDLeg 2/2008, de 20 de juny, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei del Sòl estatal,
estableix que serà possible sempre que l’expropiat manifesti que aquesta és la seva
voluntat; és a dir, l’administració no pot imposar mai aquesta modalitat de pagament de
forma unilateral.

3. Els articles 207 i 208 del Reglament de Gestió Urbanística (RD 3288/1978, de 25
d’agost), d’aplicació supletòria a l’àmbit de Catalunya, regulen com s’efectua el
pagament en espècie en cas d’expropiacions urbanístiques. L’article 207 fa servir el
terme “permuta”; i segons l’article 208.5 “l’Administració expropiant atorgarà la
corresponent escriptura pública, a favor de l’expropiat, sense que per això precisi de cap
aprovació o autorització, en el seu cas, d’òrgans de l’administració de l’Estat.
Per tant, a la llum d’aquesta regulació (única regulació del pagament en espècie de les
expropiacions urbanístiques), la formalització del pagament en espècie es farà en
document públic i no en document administratiu.

A proposta de l’alcaldessa presidenta de l’Ajuntament, la senyora Magda Casamitjana
Aguilà, el Ple adopta del següent

ACORD
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1. Declarar la necessitat d’ocupació de les finques situades al carrer Castell de la Trinitat,
29 i carrer Pep Ventura, 1, propietat del sr. Joaquin Ingles Bertran, per l’assoliment dels
objectius del planejament municipal contemplats en el POUM, que qualifica les finques,
com a sistemes urbanístics locals – espais lliures i vialitat, i aprovar la relació concreta i
individualitzada de béns i drets afectats.

RELACIÓ INDIVIDUALITZADA DE FINQUES
Finca núm. 1
Propietari:
 Joaquin Ingles Bertran

Naturalesa jurídica de la finca: urbana
Dades cadastrals: 4494701EG1749S
Situació de la finca: Carrer del Castell de la Trinitat,  núm. 29/C. Tarragona, 44
Dades del Registre de la Propietat de Roses 1:
Llibre: 527,
Tom: 2929,
Foli: 120,
Finca: 2329
Superfície de la finca a expropiar: La totalitat de la finca (94 m2, segons dades registrals/
100,94 m2, segons dades cadastrals).
Dret que s’expropia: ple domini
Altres béns indemnitzables: cap
Càrregues: Segons certificació del Registre de la Propietat núm. 1 de Roses, de data
gener de 2010, la finca es troba lliure de càrregues (a excepció de l’expedient
d’expropiació forçosa núm. 3375/2007).
Valoració: 130.578 € , corresponents a 310,90 m2 de sostre.

Finca núm. 2
Propietari:
 Joaquin Ingles Bertran

Naturalesa jurídica de la finca: urbana
Dades cadastrals: 4594310EG1749S
Situació de la finca: Carrer Pep Ventura,1/C. Tarragona,  27-37
Dades del Registre de la Propietat de Roses 1:
Llibre: 50,
Tom: 1319,
Foli: 29,
Finca: 73
Superfície de la part de finca a expropiar: 219 m2    
Dret que s’expropia: ple domini
Altres béns indemnitzables:  cap
Càrregues: Segons Nota Simple del Registre de la Propietat núm. 1 de Roses, de data
12 de juny  de 2009, la finca es troba lliure de càrregues i gravàmens.
Valoració: 276.967,11 € , corresponents a 444,57 m2 de sostre edificable.
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2. Acceptar el mutu acord en la determinació del preu just per l’expropiació de les finques a
dalt detallades (una totalment i l’altra parcialment), de 130.578 € - finca núm.1, i de
276.967,11 € - finca núm.2, fent un total de 407.545,11 €, així com la forma de pagament
en espècie mitjançant l’entrega d’una finca futura, la qual es detalla a l’apartat cinquè de
la part expositiva del present acord, atès que existeix una equivalència de valors, d’acord
amb l’informe-valoració del Cap del departament urbanístic de data 2 de març de 2011.

3. Aprovar la proposta de conveni de mutu acord que s’adjunta, el qual un cop signat,
posarà fi a aquest procediment.

4. Fixar la data en què ha de comparèixer l’interessat al despatx de l’Alcaldia, ubicat a la
Plaça Catalunya, 12, 1r. Pis (Casa Mallol), a fi de formalitzar el conveni, un cop aprovada
la proposta de conveni, i l’acta d’ocupació de la finca, mitjançant citació formal, en el
termini màxim de deu dies a partir del següent a la recepció d’aquesta notificació.

5. Informar a l’interessat que en el moment en què s’hagi depurat la situació física i jurídica
de la finca que l’Ajuntament de Roses ha d’entregar en concepte de preu just, es
procedirà a formalitzar la permuta en document públic.

6. Una vegada formalitzada la permuta, caldrà inscriure la finca expropiada el Registre de
la Propietat i a l’Inventari de béns immobles de la corporació, i donar de baixa la finca
entregada com a preu just.

7. Facultar l’alcaldessa, perquè subscrigui tots els documents, públics o privats, que siguin
necessaris per al desenvolupament del present acord.

8. Notificar aquest acord a l’interessat als efectes oportuns.

9. Comunicar aquest acord al Departament d’Intervenció i Tresoreria, als Departaments de
Gestió Tributària i GIS  i al Departament tècnic de l’Àrea de Serveis Territorials d’aquest
Ajuntament, als efectes oportuns. Exp.3375/2007*

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Manifesta que el Grup Municipal de Convergència i Unió hi votarà en
contra, no contra l’expropiació, perquè el pla general ho diu. Diu que aquest carrer i
aquestes escaletes,  a tocar el bar Antonio, s’han d’ampliar i que el carrer Tarragona s’ha
d’ampliar. És lògic, però hi ha una valoració, hi ha un preu i creuen que s’ha de pagar i ja
està. Entre altres coses, creen un greuge comparatiu, no sap si als altres propietaris que hi
ha al costat i que ja varen expropiar no fa gaire, que són els germans Llorens, els van fer
l’oferta de dir si volen diners o volen que els donin un altre solar.

Hi ha una altra cosa a tenir en compte, enlloc d’hipotecar la finca grossa de l’Ajuntament que
són 1600 m2 que tenen en el lloc on ara es fa el mercat, cantonada entre el carrer València i
carrer Miquel Oliva Prat i la Gran Via, fer allà una segregació de 140 m2, urbanísticament,
és una bestiesa. Estan trencant la possibilitat de fer un front maco, arreglat, amb uns edificis
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que donin l’entrada per darrera, que dignifiquin i que quedi una entrada tan maca com tenen
amb la de davant.

També, en comptes de cedir aquests 140 m2 en aquella zona, pregunta per què no donen
més aprofitament en el mateix solar que hi resta i que és molt i molt gran. Posa un exemple,
quan es va negociar amb el propietari allà on hi havia hagut el garatge Emporium i que ara
és la cantonada del carrer Tarragona amb el carrer Pep Ventura. Aquelles persones es van
enretirar de baix i l’edifici que ve a continuació, on ara hi ha el notari,  igual  i se’ls va donar
una alçada més a sobre. Pregunta per què hem d’embolicar de tal manera això i hipotecar la
possibilitat que té l’Ajuntament de poder edificar i fer habitatge de protecció oficial d’una
finca que els va costar sang, suor i llàgrimes comprar-la. Aquella finca és el resultat d’obrir la
Gran Via. Aclareix que està dient que és des d’on es fa el mercat, des de la rotonda dels
Mossos d’Esquadra fins a la riera del Rec Fondo.

El senyor Pàramo diu que aquest mandat s’està acabant, demana que deixem això sobre la
taula i que en parlem amb tranquil·litat passades les eleccions. Diu que aquesta situació
dura de fa anys. Podem esperar tres mesos, però ell voldria fer aquesta reflexió i demana,
sense entrar en polèmica ni entrar en històries, que sisplau es deixi aquest punt sobre la
taula, que s’aturi aquest sistema de pagament, que no vol dir l’expropiació i que en parlem
per trobar solucions amb una mica d’imaginació i sobretot no hipotecant una finca tan
important per l’Ajuntament de Roses, amb totes les possibilitats que té, amb  un total de
1.600 m2. D’aquesta finca en varen pagar molts i molts diners, varen poder obrir la Gran Via
i fer el mercat allà. Tornar a demanar al senyor Agustí Donat que s’aturi aquesta proposta i
es deixi sobre la taula.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Agustí Donat.- Respon que és un tema que ell i els seus companys de l’Equip de Govern
s’han trobat sobre la taula i creu que francament s’ha de tirar endavant.

Aquest senyor, en principi, sembla que està d’acord amb aquesta proposta i com que aquest
tema l’ha portat molt directament la persona, aquesta és la solució final.

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Lamenta molt que respecte a aquesta qüestió hauran d’anar en contra
per les vies que els permeti. Estan intentant defensar els interessos de l’Ajuntament,
aquesta persona ho ha d’entendre, si enlloc de diners, el que vol són compensacions en sòl,
resulta que té una finca que és la principal beneficiada amb l’obertura d’aquell carreró de les
escales de costat de l’hostal Rom, aleshores aquesta persona ho ha d’entendre. Aquestes
negociacions s’haurien de reiniciar i moralment demana que en estar al final d’un mandat i li
ho diu al senyor Agustí Donat que és representant del GIR, als representants del PP,
d’Iniciativa i del Partit Socialista. Demana que s’ho pensin, perquè d’aquí a les eleccions
encara es pot fer un altre ple, però aquesta situació dura fa molts mesos i demana que
sisplau s’aturi el procediment.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:
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Vots a favor: Set (7) Rodríguez, Martinez, Ferrer, Donat, Gallego, Escobar i Tarrero.

Vots en contra: Sis (6) Pàramo, Mindan, Buhler, Juanola, Francesc Sastre i Montserrat
Sastre.

Abstencions: Una (1)  Esteve Danés.

En veure el resultat de les votacions, l’alcaldia-presidència en funcions, declara aprovada la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

EXPLICACIÓ DE VOT DEL GRUP MUNICIPAL D’INICIATIVA-VERDS

Sr. Joan Esteve Danés.- Diu que no és pels motius que s’expliquen per part de CiU, sinó
que és perquè no veu clar que s’expropiï una finca i que s’hi vulguin fer unes escales,
perquè hi ha un desnivell tremend. A més, allà hi deuen haver dos metros i escaig d’alçada.
A més, allà ja hi ha un corriol i a poques passes d’allà ja dóna al carrer de la Mainada que
suposa que és el mateix carrer que va cap a l’arxiu municipal. Hi ha tot el tros de Can
Mataporcs que és a quatre passes i per això considera que no val la pena expropiar aquesta
finca per aquest motiu. Ja va demanar que si es podia votar per separat, perquè quant a
l’altra finca d’enfront, que és del mateix propietari, sí que hi estaria d’acord, però com que
estan ajuntades i van dir que no es podia separar la votació segueix igual, amb abstenció.
Aclareix que amb aquell hi estan d’acord o hi estarien d’acord, perquè allà té un motiu
justificat, que és per poder eixamplar l’avinguda Tarragona. Evidentment, en canvi, aquest
no sap dir-ho. Fins i tot es pensava que en el POUM s’havia tret, perquè ho havien parlat
amb els que ho portaven i, en principi semblava que s’anul·laria això i no es farien aquestes
escales.

A més, explica que va haver unes persones que el van barallar un dia, no sap per què. Un
dia, de sobte, passava pel carrer  i li van dir : “Que tu, que escolta, que allò, que ara no ho
voleu expropiar, que els altres que manaven que em van prometre no sé que! El senyor
Joan Esteve Danés diu als presents que ja poden imaginar qui li ho va dir. Aquest  és el seu
motiu d’abstenció i no de vot en contra.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Agustí Donat.- Respon al senyor Joan Esteve Danés que això forma part d’un estudi de
planejament urbanístic, tant el pla general com el pla de barris. Per tant, en aquests
moments la solució és explicar la situació de la millor manera que han pogut.
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09.- RATIFICACIÓ DE L'ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN DEL DIA 1 D'ABRIL DE
2011, REFERENT A L'APROVACIÓ DEL DOCUMENT ANOMENAT "PLA
D'ACTUACIONS AL LITORAL DE ROSES".

El senyor Carles Pàramo s’absenta de la sessió, d’acord amb l’article 100.4. del ROF per
motius d’abstenció legal.

Identificació del document

Ratificació de l'acord de la Junta de Govern del dia 1 d'abril de 2011, referent a l'aprovació
del document anomenat "Pla d'Actuacions al litoral de Roses".

Antecedents

1. La Junta de Govern Local en la sessió ordinària del dia 1 d'abril de 2011 va adoptar el
següent acord:

"8.1.- PROPOSTA REFERENT A L'APROVACIÓ DEL DOCUMENT ANOMENAT "PLA
D'ACTUACIONS AL LITORAL DE ROSES".

Identificació del document

Proposta referent a l'aprovació del document anomenat "Pla d'Actuacions al litoral de
Roses".

Antecedents

1. Les platges i el Passeig Marítim de Roses són un dels reclams turístics més
importants del municipi. Les platges són molt freqüentades pels banyistes i per gent
que passeja durant gran part de l’any, però especialment durant l’estiu. Per aquest
motiu, l’Ajuntament de Roses és conscient de la importància de mantenir les platges i
el Passeig Marítim de la població en unes condicions òptimes, tant pel que fa a la
qualitat dels elements urbans que es poden trobar com a la qualitat ambiental.

2. Per aquest motiu, des de l’any 2003, les platges urbanes del municipi estan
certificades amb un Sistema de Gestió Ambiental (SGA) basat en el reglament
europeu EMAS III i la Norma internacional ISO 14.001:2004. L’any 2009 es va ampliar
l’àmbit del Sistema incorporant les cales naturals incloses en el Parc Natural del Cap
de Creus i que disposen d’algun servei.

3. D'ençà els anys 2008 i 2009, l’Ajuntament de Roses elabora un Pla anual de reposició
i manteniment de platges (PREMAP), amb la finalitat de millorar les platges, cales i
Passeig Marítim en termes de qualitat dels elements urbans. Aquest Pla inclou
treballs de manteniment i reposició dels diferents elements urbans i instal·lacions de
les platges, cales i Passeig Marítim.

4. Amb l’objectiu de seguir millorant la qualitat ambiental i paisatgística de les platges i
de llurs serveis, l’Ajuntament de Roses vol anar més enllà perfilant els criteris ja
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vigents, i definint acuradament criteris de sostenibilitat, d’ordenació i de regulació dels
usos, millora de qualitat dels serveis que s’ofereixen i de comunicació i informació als
usuaris, tot això amb la finalitat d'establir el marc general de la gestió de les platges
en els propers anys, és a dir, un Pla d'Actuacions a l'àmbit litoral del terme municipal
de Roses  de data 2009.

5. El present Pla d'Actuacions, és el fruït, doncs, de la primera revisió del PDGP redactat
l’any 2009. Per aquest motiu, s’ha revisat l’estat d’execució de cada una de les fites i
s’han incorporat noves actuacions, així com també s'han actualitzat les accions
previstes inicialment, en el sentit d'incorporar totes aquells canvis relatius a aquelles
actuacions ja realitzades al llarg de l’any 2009 i part del 2010.

6. Amb data 15 d'octubre de 2010 el Departament Tècnic de Medi Ambient i Litoral de
l'Àrea de Serveis Territorials ha emès un informe al respecte. Segons aquest informe
el Pla d'Actuacions al Litoral de Roses" constitueix un instrument de planificació
territorial de primer ordre en l'àmbit  del litoral de Roses que permetrà assolir, en els
pròxims anys, el nivell de qualitat sòcio-ambiental que es mereix aquest espai.

Fonaments de dret

Primer. Llei 22/1988, de 24 de juliol, de costes

Segon. Reial Decret 1471/1989, de 1 de desembre, pel que s’aprova el reglament general
per al desenvolupament general de la Llei 22/1988

A proposta del regidor de Serveis Territorials Francisco Martínez Pérez s'adopta el
següent

Acord

1. Aprovar el document anomenat "Pla d'Actuacions al litoral de Roses", redactat pel
Departament Tècnic de Medi Ambient i Litoral de l'Àrea de Serveis Territorials
d'aquest Ajuntament.

2. Comunicar-ho al cap de l'Àrea dels Serveis Territorials i donar trasllat d'aquest
document en format digital, a les altres administracions amb competència concurrent
perquè de manera orientativa coneguin les actuacions que en el seu conjunt es vol
realitzar per part de l'Ajuntament, tot i que cadascuna d'elles tindrà la tramitació
administrativa individual que correspongui. = Exp.:4011/2010 "

2. La Comissió Informativa del dia 18 d'abril de 2011 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

A proposta del regidor de Serveis Territorials, Francisco Martínez Pérez, s'adopta el següent

Acord
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1. Ratificar l'acord de la Junta de Govern Local del dia 1 d'abril de 2011, referent a
l'aprovació del document anomenat "Pla d'Actuacions al litoral de Roses", redactat pel
Departament Tècnic de Medi Ambient i Litoral de l'Àrea de Serveis Territorials d'aquest
Ajuntament.

2. Comunicar-ho a la Generalitat de Catalunya, al Departament de Territori i Sostenibilitat, a
la Direcció General del Medi Natural, Parc Natural de Cap de Creus i al Servei Provincial
de Costes del Ministeri de Medi Ambient i Medi Rural i Marí, per al seu coneixement i
efectes que calguin.= Exp.: 4011/2010

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Francisco Martinez.- Explica que es tracta d’aprovar aquest document anomenat “El Pla
d’Actuacions al Litoral de Roses”. És un document fet pels tècnics de l’Àrea de Serveis
Territorials i dir que a ningú se’ls escapa que tant les cales i platges com el Passeig de
Roses és un dels principals atractius de la nostra vila. Per tant, el que hem fet és una guia,
un full de ruta on queda marcat, on es fa una diagnosi de com estem, cap on volem anar,
com ha de ser i què els falta. Aquest document anomenat Pla d’Actuacions al Litoral de
Roses és un document que té un termini d’aplicació de cinc anys. Hi ha una sèrie de linies
estratègiques que ja les han mirat, que inclou tot allò que pot incidir d’alguna manera en el
domini públic marítimo-terrestre. Hi ha algunes actuacions que estan aquí marcades, que
mentre s’està redactant el pla ja s’han executat, com pot ser l’ordenança de domini públic
marítimo-terrestre. A partir d’aquí, per tirar-ho endavant dependran de dos factors: de la
disponibilitat econòmica i de la voluntat política.

Per tant, espera que el puguin aprovar amb un vot afirmatiu i si tenen qualsevol consulta que
li preguntin.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sra. Montserrat Mindan.-   Diu que s’ho ha estat mirant i com diu el mateix senyor Francisco
Martinez hi ha coses que sí que han estat executades mentre es feia el pla i d’altres no
saben si es podran executar l’any 2011, perquè a les mateixes partides ho posa. Estan
pendents que hi hagi pressupost per poder-ho executar. En tot cas, nosaltres farem un vot
d’abstenció, en principi, perquè els ha faltat temps per mirar-ho i per poder discutir amb ells
alguna actuació amb la qual potser no hi estarien del tot d’acord o no saben si realment ja no
tenen temps en aquest mandat. En tot cas, es podrien executar o no, aquest any, depenent
sempre del pressupost.

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR DE TURISME

Sr. Gaspar Gallego.- Intervé com a regidor de Turisme per informar als presents que, ell ha
tingut accés a aquest document per poder-lo estudiar amb temps i detalladament i ha de dir
que és un document molt clar, molt complert i molt entenidor, més enllà del que les partides
pressupostàries, de cada any ens permetin fer, no fer, ajornar o deixar. Li sembla que és un
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gran document que val la pena agafar-se com un document de territori, com un document de
poble i, per la seva part, només li manca felicitar tots els tècnics que han participat en
l’elaboració d’aquest projecte, perquè és un projecte eminentment tècnic i que, com diu,
mirat al detall és un gran document per al poble.

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR DE MEDI AMBIENT

Sr. Joan Esteve Danés.- Aquí ja va dir també a la informativa, la qual no té res a veure amb
el que pugui votar el Grup Municipal de CiU, sinó que és un tema propi. Explica que quan es
va elaborar aquest pla a ell, els tècnics,  no el varen informar de res. Per tant, com que l’han
obviat, anuncia que s’abstindrà a les votacions.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT AL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr.  Francisco Martinez.- Diu que és un full de ruta, però no és document tancat. En
qualsevol moment es poden incorporar noves fases per qüestions que es puguin produir o
enretirar, si no poden estar d’acord per qualsevol motiu. Agraeix les paraules del regidor de
Turisme i, en el cas de la intervenció del regidor de Medi Ambient, respon que en el seu
moment ja es va parlar d’aquest pla i desconeix què va poder passar.

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR DE MEDI AMBIENT

Sr. Joan Esteve Danés.- Demana que quedi clar que a ell, moltes vegades, se li han obviat
moltes coses i ja ha dit prou. Manifesta que estem a les acaballes d’aquesta legislatura i no
vol seguir combregant amb rodes de molí. Diu que és un fet, encara no sap de què és o de
què ha estat regidor, perquè el tema de les platges el portava el regidor, senyor Joan Esteve
Danés, que és el regidor de Medi Ambient, Platges, etc. i no s’ha respectat prou.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Francisco Martinez.- Respon que si hi ha aquest document és, perquè hi ha hagut un
regidor al darrere que ha estat mirant, cuidant i parlant amb els tècnics, perquè això s’arribés
a aprovar si s’aprova ara en aquest pla.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat::

Vots a favor: Set (7) Rodríguez, Martinez, Ferrer, Donat, Gallego, Escobar i Tarrero.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Set (7) Esteve Danés, Mindan, Buhler, Juanola, Francesc Sastre, Montserrat
Sastre i Carles Pàramo que s’absenta de la sala de plens en iniciar-se la deliberació (art.
100.1. del ROF).
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10.- RATIFICACIÓ DE L'ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN DEL DIA 8 D'ABRIL DE
2011, REFERENT A L’APROVACIÓ DEL PLA D’USOS DE TEMPORADA DEL DOMINI
PÚBLIC MARÍTIM TERRESTRE DEL TERME MUNICIPAL DE ROSES PER A L’ANY 2011

El senyor Francisco Martinez, com a responsable de l’Àrea de Serveis Territorials, llegeix la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació del document

Ratificació de l'acord de la Junta de Govern del dia 8 d'abril de 2011, referent a l’aprovació
del Pla d’usos de temporada del domini públic marítim terrestre del terme municipal de
Roses per a l’any 2011.

Antecedents

1. La Junta de Govern Local en la sessió ordinària del dia 8 d'abril de 2011 va adoptar el
següent acord:

"8.1.- APROVACIÓ DEL PLA D’USOS DE TEMPORADA DEL DOMINI PÚBLIC
MARÍTIM TERRESTRE DEL TERME MUNICIPAL DE ROSES PER A L’ANY 2011.

Identificació de l’expedient

Proposta  referent a l’aprovació del Pla d’usos de temporada del domini públic marítim
terrestre del terme municipal de Roses per a l’any 2011.

Antecedents

1. L’Ajuntament ha de presentar a la Direcció General de Ports, Aeroports i Costes de la
Generalitat de Catalunya el Pla de serveis de temporada de les platges del terme
municipal, així com la corresponent sol·licitud d’autorització d’ocupació i explotació
dels serveis en sòl de domini públic marítim terrestre i en la seva zona de servitud de
protecció.

2. Amb la finalitat d'elaborar l’esmentat Pla, el passat mes de novembre l’Ajuntament,
com cada any, va adreçar un escrit a les persones que figuraven en el Pla de la
temporada anterior informant-les que, en el supòsit d’estar interessades, podien
presentar a l’Ajuntament la sol·licitud per al 2011 acompanyada d’un estudi econòmic i
financer especificatiu dels ingressos i les despeses previstes i derivades de la
instal·lació demanada.

En el mateix escrit s’informava als interessats que les peticions i l’estudi econòmic i
financer s’havia de presentar a l’Ajuntament, com a molt tard, fins el dia 31 de
desembre de 2010.

3. Des de l’Àrea de Serveis Territorials s’ha elaborat el document anomenat Pla d’usos
de temporada del domini públic marítim terrestre del terme municipal de Roses per a
l’any 2011. Aquest pla inclou tant els usos i serveis de les platges i cales com les
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ocupacions d’altres espais del domini públic marítim terrestre (fora de l’àmbit de la
sorra) del municipi de Roses.

El pla conté una memòria, uns plànols, uns annexos i una relació nominal de les
persones o entitats explotadores de cada servei.

4. Respecte el Plans d’Usos de Temporada del domini públic marítim terrestre del terme
municipal de Roses per a l’any 2010, els canvis introduïts en les sol·licituds
realitzades pels titulars de les ocupacions, tant en l’àmbit de sorra com en l’àmbit
d’altres espais del domini públic marítim-terrestre són els següents:

 Altes

Platja o Passeig Ref. Interessat Superf.
(m2) Ocupació

Platja del Rastrell R-14 Ajuntament de Roses 12 Escultures de sorra (sense ànim
de lucre)

Platja del Salatà S-07 Ajuntament de Roses 12 Escultures de sorra (sense ànim
de lucre)

Platja de La Nova N-07 Ajuntament de Roses (explotar per
tercers)

64 Piscina desmuntable per a pesca
recreativa familiar

Platja de Santa
Margarida

SM-11 Ajuntament de Roses 12 Escultures de sorra (sense ànim
de lucre)

Platja de
l’Alamdrava

A-07 Ajuntament de Roses (explotar per
tercers)

24 Pantalà desmuntable per a punt
d’amarrament, amb servei de
barquer (opcional)

Platja de Canyelles C-08 Ajuntament de Roses (explotar per
tercers)

9 Pantalà desmuntable per a punt
d’amarrament, amb servei de
barquer (opcional)

Passeig Marítim –
Platja de La Nova

DP-07 Ajuntament de Roses (explotar per
tercers)

4 Quiosc per a la venda de tiquets

Passeig Marítim DP-33 Ajuntament de Roses (explotar per
tercers)

4 Quiosc per a la venda de tiquets

Passeig Marítim DP-34 Ajuntament de Roses (explotar per
tercers)

4 Quiosc per a la venda de tiquets

Passeig Marítim DP-35 Ajuntament de Roses (explotar per
tercers)

4 Quiosc per a la venda de tiquets

Passeig Marítim DP-36 Ajuntament de Roses (explotar per
tercers)

4 Quiosc per a la venda de tiquets

 Baixes

Platja o Passeig Ref.
2010 Superf. (m2) Ocupació

Platja del Rastrell R-02 40 m2 Patins o embarcacions similars
Platja del Rastrell R-14 174 m2 Beach Club. Bar amb terrassa (30m2) més zona per a

realitzar activitats infantils, juvenils, esportives i de
relaxació

 Canvi d’ús

Platja Ref. Interessat Superfície
(m2) Ocupació 2010 Ocupació 2011

Almadrava A-03 Restaurant Santa
Llúcia

80 m2 40 gandules Gandules + para-sols (40
unitats)
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Rastrell R-05 Hotels Rosincs 560 m2 Gandules i zona
infantil d’ús públic

Gandules

 Canvis d’ús, superfície i de titular

Platja Ref. Interessat
2010

Superf.
2010

Ocupació 2010 Superf.
2011

Interessat
2011

Ocupació
2011

Platja del
Rastrell

R-02 Si us plau
SA

40 m2 6 patins o
embarcacions

similars

12 m2 Ajuntament de
Roses

Escultures de sorra
(sense ànim de

lucre)

 Canvis d’ús i de superfície

Platja Ref. Interessat
2010

Superf.
2010

Ocupació 2010 Superf.
2011

Ocupació
2011

Platja de
Jòncols

J-05 Cala
Jòncols

SC

40 m2 20 gandules 50 m2 20 gandules més 5 kayaks

 Reducció de superfície

Platja Ref. Interessat Superf
2010

Superf.
2011 Ocupació

Platja de
Canyelles

C-06 Restaurant
Canyelles SL

120  m2 100  m2 Terrassa amb taules, cadires i tendals a
la sorra

Platja de
Santa
Margarida

SM-04 Si Us Plau SA 40 m2
(6 uts)

33.5 m2
(5 uts)

Patins

Platja del
Salatar

S-02 Si Us Plau SA 40 m2
(6 uts)

33.5 m2
(5 uts)

Patins

La Punta P-10 Ajuntament de
Roses

20 m2 15 m2 Cabina sanitària (WC públics) (sense
ànim de lucre)

Passeig
Marítim –
Nova

DP-08 Ajuntament de
Roses

20 m2 15 m2 Cabina sanitària (WC públics) (sense
ànim de lucre)

Passeig
Marítim –
Rasterll

DP-30 Ajuntament de
Roses

20 m2 15 m2 Cabina sanitària (WC públics) (sense
ànim de lucre)

 Ampliacions de superfície

Platja Ref. Interessat Superf. o uts
2010

Superf. o uts
2011 Ocupació

Bonifaci B-01 Hotel
Vistabella
Canyelles

30 m2 52.2 m2 Amarrador flotant per a barques

 Canvi d’ubicació

Platja o
Passeig

Ref. Interessat Superfície
(m2) Ocupació 2011 Ubicació

2010 Ubicació 2011

Passeig
Marítim

DP-28 Roses Styx SL 4 m2 Quiosc per a la
venda de tiquets

Passeig
Marítim –
Av. de la
Platja

Passeig
Marítim – Pl.
De les Botxes



171

5. Amb posterioritat a la redacció d'aquest Pla d'usos s'han sol·licitat nou (9) més
ocupacions que seran explotades per tercers mitjançant la celebració d’un concurs.
Dues (2) d’aquestes ja estaven incloses en el Plans d’Usos de Temporada del domini
públic marítim terrestre del terme municipal de Roses per a l’any 2010, i set (7) són altes
per aquest any 2011 (Veure punt 1). Aquestes són:

Platja o Passeig Ref. Superf. (m2) Ocupació
Rastrell R-13 100 m2 Activitats nàutiques no motoritzades
Salatà S-3 50 m2 Quiosc expenedor de begudes i gelats amb taules, cadires i para-

sols
Platja de
l’Alamdrava

A-07 24 Pantalà desmuntable per a punt d’amarrament, amb servei de
barquer (opcional)

Platja de Canyelles C-08 9 Pantalà desmuntable per a punt d’amarrament, amb servei de
barquer (opcional)

Passeig Marítim –
Platja de La Nova

DP-07 4 Quiosc per a la venda de tiquets

Passeig Marítim DP-33 4 Quiosc per a la venda de tiquets
Passeig Marítim DP-34 4 Quiosc per a la venda de tiquets
Passeig Marítim DP-35 4 Quiosc per a la venda de tiquets
Passeig Marítim DP-36 4 Quiosc per a la venda de tiquets

Per aquest motiu, des dels Serveis tècnics de l’Àrea de serveis territorials s’ha
redactat els Plec de clàusules administratives particulars que ha de regir el concurs
públic per a l’atorgament de les autoritzacions municipals d’explotació per part de
tercers de les nou ocupacions citades en l’anterior taula (R-13, S-3, A-07, C-08, DP-
07, DP-33, DP-34, DP-35 i DP-36).

6. En el punt 9 del document anomenat Pla d’usos de temporada del domini públic
marítim terrestre del terme municipal de Roses per a l’any 2011, s’especifica la
relació de zones aptes per a l’amarrament d’embarcacions a boies autoritzades, així
com la seva gestió directa a través de l’empresa municipal Port de Roses SA.

7. El mateix document del Pla d’usos de temporada del domini públic marítim terrestre
del terme municipal de Roses per a l’any 2011, s’ha incorporat un punt sobre la
pesca recreativa, en quines zones es pot dur a terme i amb quines horaris. En tot allò
no especificat en aquest punt s’haurà de donar compliment a l’Ordenança reguladora
d’usos, aprofitament i activitats al domini públic marítim terrestre de Roses, així com
a la normativa sectorial dictada per les administracions competents en la matèria.

8. En l’Annex 2 del document Pla d’usos de temporada del domini públic marítim
terrestre del terme municipal de Roses per a l’any 2011, es troben les circulars
informatives sobre els diferents aspectes tant generals com específics i ambiental,
que afecten als diferents usos de les ocupacions, així com un explicatiu del Sistema
de Gestió Ambiental implantat a les platges, cales i passeig marítim de Roses. En
total hi ha 11 tipus de circulars.

9. Segons les condicions d’explotació particulars dels serveis municipals gestionats de
forma directa a través de la societat Port de Roses, SA per l’any 2011, concretament
en el punt 4 (Condicions d’explotació de la gestió de fondejos en algunes platges i
cales del municipi), s’estableix que Port de Roses se subroga en la posició de
l’Ajuntament en relació a la prestació d’aquest servei. Per tant, serà aquesta
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empresa la que realitzi les tasques de gestió dels fondejos regulats en el marc del
Pla d’Usos de Temporada del Domini Públic Marítim Terrestre del terme municipal
de Roses l’any 2011. Aquestes condicions d’explotació han estat aprovades pel Pla
Municipal, en sessió extraordinària, del dia 9 de desembre de 2010.

En l’apartat 1 del punt 1.5 de les condicions d’explotació de la gestió dels fondejos en
algunes platges i cales del municipi s’especifica la documentació a lliurar a
l’interessat. Hi ha dos models de documentació que Port de Roses SA haurà de
lliurar en funció de l’ús de la boia.

− Autorització temporada 2011 per a l’ús directe de boia de fondeig a les
cales i platges de Roses
− Autorització temporada 2011 per a l’ús indirecte de boia de fondeig a les
cales i platges de Roses

En el citat punt s’estableix que el format serà aprovat per l’Ajuntament. Com annex al
present informe s’incorporen els dos documents.

10.  En data 1 de desembre de 2010, l’Àrea de Serveis Territorials sol·licita a l’Àrea
d’Esports, Festes i Joventut les activitats que té previst realitzar durant l’estiu 2011 a
les platges i passeig marítim, (en el marc del Pla d’Usos de Temporada del domini
públic marítim terrestre per l’any 2011).

A continuació es relacionen les activitats que l’Àrea d’Esports, Festes i Joventut de
l’Ajuntament de Roses té previst organitzar i realitzar en el domini públic marítim
terrestre (platges i passeig marítim). Totes aquestes activitats són sense ànim de
lucre.

Activitat Dates Platja Ocupació
Activitats esportives
XIII Temporada d’aeròbic
platja

De 05.07.2011
a 31.08.2011

Platja del Salatar
Platja de Santa Margarida

S-06
SM-10

II Campus Volei Platja
Göteborg

De 25.04.2011
a 02.05.2011

Platja de Santa Margarida Zona lúdica, esportiva i cultural de
la Platja de Santa Margarida

XV Campionat de fútbol-platja 09.04.2011 Platja de La Punta Zona lúdica, esportiva i cultural de
la Platja de La Punta

Spinning al Passeig 16.07.2011 Passeig Marítim contigu a
la platja de la Nova

Zona lúdica, esportiva i cultural del
Passeig Marítim - La Nova

XXè. Campionat Local Volei
Platja (1er Torneig)

30.07.2011 Platja de Santa Margarida Zona lúdica, esportiva i cultural de
la Platja de Santa Margarida

XXè. Campionat Local Volei
Platja (2on Torneig)

06.08.2011 Platja de Santa Margarida Zona lúdica, esportiva i cultural de
la Platja de Santa Margarida

XXè. Campionat Local Volei
Platja (3er Torneig)

20.08.2011 Platja de Santa Margarida Zona lúdica, esportiva i cultural de
la Platja de Santa Margarida

LXXX Travessia de Natació al
Port de Roses

15.08.2011 Platja de La Punta Del port esportiu a la Riera
Ginjolers

XXV Travessia Local de
Natació

14.08.2011 Platja de La Punta Espigons Riera Ginjolers

Activitats lúdiques i culturals
Focs artificials de Sant Joan 23.06.2011 Platja de La Nova Al costat dels espigons de la Riera

Ginjolers
I Cantada d’Havaneres 23.07.2011 Platja de La Punta Zona lúdica, esportiva i cultural de
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Activitat Dates Platja Ocupació
la Platja de La Punta

II Cantada d’Havaneres 05.08.2011 Platja de La Punta Zona lúdica, esportiva i cultural de
la Platja de La Punta

Focs artificials de Festa Major 15.08.2011 Platja de La Nova Al costat dels espigons de la Riera
Ginjolers

Ball de Festa Major 15.08.2011 Passeig Marítim contigu a
la platja de la Nova

Zona lúdica, esportiva i cultural del
Passeig Marítim - La Nova

III Cantada d’Havaneres 09.09.2011 Platja de La Punta Zona lúdica, esportiva i cultural de
la Platja de La Punta

Festa cloenda La Mosca al
Nas

25.06.2011 Passeig Marítim contigu a
la platja de la Nova

Zona lúdica, esportiva i cultural del
Passeig Marítim - La Nova

Discomòbil Perola Beach I 09.07.2011 Platja de La Punta Zona lúdica, esportiva i cultural de
la Platja de La Punta

Concerts Joves Perola Beach 16.07.2011 Platja de La Punta Zona lúdica, esportiva i cultural de
la Platja de La Punta

Discomòbil Perola Beach II 30.07.2011 Platja de La Punta Zona lúdica, esportiva i cultural de
la Platja de La Punta

11. Amb data 22 de febrer de 2011 els serveis tècnics municipals de Medi Ambient i
Litoral emeten un informe al respecte pel que a l'aprovació del Pla d'usos de
temporada de domini públic marítim terrestre del terme municipal de Roses per a l'any
2011.

Al present informe s’annexa el document “Plec de clàusules administratives
particulars que ha de regir el concurs públic per a l’atorgament de les autoritzacions
municipals d’explotació de determinats serveis de temporada al domini públic marítim
terrestre del terme municipal de Roses durant l’any 2011” (R-13, S-3, A-07, C-08, DP-
07, DP-33, DP-34, DP-35 i DP-36).

12. Amb data 8 de març de 2011 els serveis tècnics municipals de Medi Ambient i Litorial
emeten un informe favorable per donar de baixa l'ocupació N-07 (piscina desmuntable
per a pesca recreativa familiar, amb una superfície de 64 m2, a la platja de la Nova,
explotada per Chavi Manchado Atienza) del Pla d'Usos de temporada del domini
públic marítim terrestre del terme municipal de Roses per a l'any 2011.

13. Amb data 14 de març de 2011 els serveis tècnics municipals de Medi Ambient i
Litoral, en relació a una nova ocupació (alta) a la platja de Canyelles, consitent en un
canal de lliure ús per a embarcacions esportives i un pantalà flotant, en el marc del
Pla d'usos de temporada del domini públic marítim terrestre del terme municipal de
Roses per a l'any 2011, emeten un informe amb una sèrie de condicions  a tenir en
compte, segons el qual en cas d'incorporar-se el canal de lliure ús per a
embarcacions esportives i el punt de desembarcament, les zones de bany es veurien
fragmentades i molt reduïdes, d'acord amb el principi d'ús públic de les platges com
es banyar-se, en front a un ús de navegació, varada i treta d'embarcacions, que tot i
ser públic és menys comú.

Al present informe s'annexa el document "Plec de clàusules administratives
particulars que ha de regir el concurs públic per a l'atorgament de les autoritzacions
municipals d'explotació de determinats serveis de temporada al domini públic marítim
terrestre del terme municipal de Roses durant l'any 2011 (C-09).
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14. Amb data 15 de març de 2011, els serveis tècnics municipals de Medi Ambient i
Litoral emeten un informe en relació a una ocupació de zona esportiva gestionada
directament per l 'Ajuntament de Roses (sense ànim de lucre) a la platja del Rastrell
(alta), en el marc del Pla d'usos de temporada del domini públic marítim terrestre del
terme municipal de Roses per a l'any 2011, sol·licitada per l'Àrea d'Esports, Festes i
Joventut.

15. Amb data 28 de març de 2011 la tècnica del departament jurídic administratiu de
l'Àrea de Serveis Territorials emet un informe al respecte.

16. Amb data 29 de març , els serveis tècnics municipals de Medi Ambient i Litoral
emeten un informe en relació a la modificació del Pla d'usos de temporada del domini
públic marítim terrestre del terme municipal de Roses per a l'any 2011 en el sentit
d'incorporar un canal d'avarada i treta de bastiments corresponents a l'ocupació J-05.

 Fonaments de dret

Primer. Llei 22/1988, de 28 de juliol, de costes (BOE núm. 181, de 29.07.1988). Art. 38 i
90.

Segon. Reial decret 1471/1989, d’1 de desembre, pel qual s’aprova el Reglament general
per al desenvolupament i execució de la Llei 22/1988 (BOE núm. 297, de 12.12.1989,
rectif. BOE núm. 20, de 23.01.1990).

Tercer. Reial Decret 1404/2007, de traspàs de funcions i serveis en matèria d’ordenació i
gestió del litoral a la Generalitat de Catalunya (DOGC núm. 4998, de 30.10.2007, rectif.
DOGC núm. 5022 de 4.12.2007).

Quart. Reial Decret 1387/2008, d’1 d’agost, sobre les ampliacions de funcions i serveis
traspassats a la Generalitat de Catalunya pel Reial Decret 1404/2007, de 29 d’octubre, en
matèria d’ordenació i gestió del litoral (DOGC núm. 5214, de 12.09.08).

Cinquè. Decret 248/1993, de 28 de setembre, sobre la redacció i aprovació dels plans
d’ordenació de platges i dels plans d’usos de temporada.

Sisè. Llei 2/2010, de 18 de febrer, de pesca i acció marítimes (DOGC núm. 5580, de
04.03.2010) Art. 37, 38 i 40)

Setè. Ordenança reguladora de l’ocupació del domini públic municipal en l’activitat
hostalera i comercial de Roses (BOP de Girona núm. 239 de 15.12.2009)

Vuitè. Ordenança reguladora d’usos, aprofitament i activitats al domini públic marítim
terrestre de Roses.

Novè. Ordenança municipal  de residus i neteja urbana de Roses (BOP de Girona núm.
116, de 17.06.2002)
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Desè. Ordenança municipal de circulació de Roses (BOP de Girona núm. 236, de
13.12.2010)

Onzè. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i
serveis dels ens locals (DOGC núm. 2066 de 23.06.1995)

Dotzè: Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic (BOE núm. 261, de
31.10.2007)

Tretzè. Llei 25/2009, de 22 de desembre, de modificació de diverses lleis per a la seva
adaptació a la Llei sobre el lliure accés a les activitats de servei i al seu exercici (BOE
núm. 308, de 23.12.2009)

Proposta de resolució

El regidor de Serveis Territorials, Francisco Martínez Pérez, proposa a la Junta de
Govern Local l'adopció del següent

ACORD:

1. Aprovar el "Pla d’usos de temporada del domini públic marítim terrestre del terme
municipal de Roses per a l’any 2011" redactat pels serveis tècnics municipals de
l'Àrea de Serveis Territorials al febrer de 2011 amb les següents particularitats :

 Supressió:

Platja Ref. Interessat Superf.
(m2) Ocupació

Nova N-07 Manchado Atienza, Xavi
Albert Manchado Atienza 64 Piscina desmuntable per a pesca

recreativa familiar

Així com deixar sense efecte la circular informativa de l'annex 2 del mateix pla titulada
Informació sobre les autoritzacions de piscina desmuntable per a la pesca recreativa
amb canya durant la temporada 2011.

 Noves incorporacions:

Platja Ref. Interessat Superf.
(m2) Ocupació

Canyelles ----- --------- ----- Abalisament d’un canal de lleure
ús per a embarcacions esportives

Canyelles C-09 Ajuntament de Roses (a
explotar per tercers 24

Punt de desembarcament amb
pantalà flotant, amb servei de

barquer (opcional)

Rastrell R-15
Ajuntament de Roses

(Àrea d'Esports, festes i
Joventut)

1.500

Zona esportiva i de lleure, d'ús
públic (sense ànim de lucre),

consistent en una pista de futbol
platja i una altra de vólei platja.

 Abalisament
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Canal d'avarada i treta de bastiments en l'extrem nord de la cala, desplaçat en la
direcció que s'asssenyala en el plànol annex, atès que l'ocupació J-05 inclou un ús de
5 kayaks en el domini públic marítim terrestre previst per a l'any 2011 (20 gandules
més 5 kayaks, amb un superfície de 40 m2, explotada per Cala Jòncols SC).

El Pla conté una memòria, uns plànols i un annex que és una relació nominal de les
persones o entitats explotadores de cada servei, així com els documents :

 Autorització temporada 2011 per a l’ús directe de boia de fondeig a les cales i
platges de Roses

 Autorització temporada 2011 per a l’ús indirecte de boia de fondeig a les cales i
platges de Roses.

2. Comunicar-ho al Servei de Costes del Departament de Territori i Sostenibilitat de
la Generalitat de Catalunya els acords adoptats i el llistat de les activitats citades
en el punt 11 dels antecedents que l’Àrea d’Esports, Festes i Joventut de
l’Ajuntament de Roses té previst organitzar i realitzar sense ànim de lucre en el
domini públic marítim terrestre (platges i passeig marítim) l’any 2011.

3. Sol·licitar a  la Direcció General de Ports, Aeroports i Costes de la Generalitat de
Catalunya autorització d'ocupació i explotació del sòl en domini públic marítimo
terrestre i en la zona de servitud de protecció.
A aquest efecte, i seguin les instruccions de l'any anterior d'aquesta Direcció
General, caldrà     trametre'ls dues còpies impreses i una digital del Pla aprovat.

4. Establir que la durada de l’explotació dels serveis correspon a la temporada
d’estiu de l’any 2011, entesa en el període comprès entre el dia 1 d’abril i fins al 30
de novembre de 2011. Aquest àmbit temporal s’entén vigent a partir del moment
de la notificació al titular de l’explotació conforme està autoritzat a ocupar el
domini públic marítim terrestre (atès el que estableix el punt 6 anomenat ”Àmbit
temporal del Pla” de la memòria del Pla aprovat en el punt 1 de la part resolutòria
d’aquest acord).

Tot això llevat que l’autorització de la Direcció General de Ports, Aeroports i
Costes determini un altre termini.

5. Fer constar que, una vegada la Direcció General de Ports, Aeroports i Costes
autoritzi les explotacions, l’Ajuntament procedirà a la seva adjudicació d’acord
amb els criteris assenyalats en la memòria del Pla aprovat en el punt 1 de la part
resolutòria d’aquest acord. En cap cas els adjudicataris podran ocupar més
superfície de l’especificada en el Pla i, per tant, en la resolució de concessió
s’advertirà als interessats que, en el supòsit d’ocupar més superfície de
l’autoritzada els adjudicataris seran els responsables de la sanció que
l’administració competent els pugui imposar.

6. Fer constar també que els adjudicataris hauran d’estar al corrent de pagament de
les seves obligacions fiscals amb l’Ajuntament de Roses.
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7. Notificar a l’Àrea d’Esports, Festes i Joventut que serà la responsable de col·locar
i mantenir en les degudes condicions les instal·lacions d’aquesta zona (porteries,
xarxes i altres elements), així com de gestionar aquest espai públic sense ànim de
lucre i de donar compliment a allò establert en l’Ordenança reguladora d’usos,
aprofitament i activitats al domini públic marítim terrestre de Roses, així com a
qualsevol prescripció establerta en la resolució del Departament de Territori i
Sostenibilitat.

8. Ratificar-ho pel Ple de l’Ajuntament.

9. Comunicar-ho al Departament de Gestió Tributària per al seu coneixement i
efectes.= Exp.: 495/2011."

La Comissió Informativa del dia 18 d'abril de 2011 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

A proposta del regidor de Serveis Territorials, Francisco Martínez Pérez, s'adopta el següent

Acord

1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local del dia 8 d'abril de 2011, referent a
l’aprovació del Pla de serveis de temporada de les platges de Roses per al 2011.

2. Comunicar-ho a la Generalitat de Catalunya, departament de Territori i Sostenibilitat i a
la Direcció General de Transports i Mobiblitat, per al seu coneixement i efectes.Exp.:
495/2011.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sra. Montserrat Mindan.- Manifesta que en aquest punt s’absté el senyor Pàramo (per
motius d’abstenció legal) i anuncia que el vot del seu grup serà d’abstenció.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Vuit (8)  Rodríguez, Martinez, Ferrer, Donat, Gallego, Escobar, Tarrero i Esteve
Danés.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Sis (6)  Mindan, Buhler, Juanola, Francesc Sastre, Montserrat Sastre i Carles
Pàramo que s’absenta de la sala de plens (art. 100.1. del ROF).

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia-Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.
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11.- APROVACIÓ DEL CONVENI PLURIANUAL AMB LA FUNDACIÓ D’AJUDA AL
DISMINUÏT DE ROSES (FADIR) PER AL PERÍODE 2011-2014 PER A L’ACTIVITAT DE
FOMENT DEL TRANSPORT ADAPTAT PER A PERSONES AMB DISCAPACITATS I PER
LES ACTIVITATS SOCIOCULTURALS DE L’ENTITAT

El senyor Antoni Rodríguez, com a responsable de l’àrea de Serveis Personals, llegeix la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

El senyor Carles Pàramo s’incorpora en aquest punt de l’ordre del dia.

Identificació de l’expedient

Aprovació del conveni plurianual amb la Fundació d’Ajuda al Disminuït de Roses (FADIR)
per al període 2011-2014 per a l’activitat de foment del transport adaptat per a persones
amb discapacitats i per les activitats socioculturals de l’entitat.

Antecedents

1. En data 25 de març de 2011, la Junta de Govern Local punt 8.1, va adoptar l’acord el
qual és tenor literal següent:

“Antecedents

1. L’entitat Fundació d’Ajuda al Disminuït de Roses (FADIR) ha presentat un escrit en data
17 de gener de 2011. RE 790, en el qual sol·licita que s’aprovi un conveni plurianual, pel
període 2011-2014, pels serveis i activitats que presta i realitza l’entitat i es concedeixi
una subvenció de vint-i-cinc mil euros anuals, en concepte de promoció del transport
adaptat per a persones amb mobilitat reduïda i discapacitats i activitats socioculturals.

2. En el pressupost general de l’Ajuntament aprovat per enguany està prevista
nominativament a la partida de benestar social 11 61 2320 48500 la subvenció de 25.000
€ (VINT-I-CINC MIL EUROS) a favor de la Fundació d’Ajuda al Disminuït de Roses.

3. Informe favorable del tècnic del departament de Benestar Social

4. Informe favorable dels Serveis Jurídics

Fonaments de dret

Primer.  És  d’aplicació  la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General  de Subvencions i a
l’article 44 de les Bases d’execució del pressupost d’enguany.

Segon. D’acord amb allò que estableix l’article 22 de l’esmentada Llei podran concedir-se de
forma directa les subvencions previstes nominativament en el Pressupost General, i l’article
28 regula el procediment per aquest cas de concessió directa que es canalitzarà a través de
conveni.
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El conveni redactat i que consta a l’expedient compleix amb els requisits establerts a la Llei
General de Subvencions, i regula els paràmetres necessaris per als quals es regirà la
subvenció que es concedeix.

Proposta de resolució

La Senyora Francis Martín Mendoza, regidora delegada de Benestar Social d’aquest
Ajuntament proposa a la comissió informativa l’adopció del següent

ACORD

1. Aprovar el conveni plurianual (2011-2014) que consta a l’expedient, pel qual es regirà la
subvenció concedida.

2. Facultar a l’alcaldessa com a presidenta d’aquesta Corporació i en representació
d’aquest Ajuntament, per a subscriure el citat conveni de col·laboració i quants
documents siguin necessaris en la seva execució.

3. Concedir a la Fundació d’Ajuda al Disminuït de Roses amb CIF G17744483, una
subvenció de 25.000 € (VINT-I-CINC MIL EUROS), pel servei de transport adaptat i per a
les diverses activitats socioculturals de la fundació per a persones amb discapacitat de
l’entitat per a l’any 2011.

4. Autoritzar la despesa de 25.000 euros amb càrrec a la partida 11 61 2320 48500 del
pressupost vigent. Les subvencions de les anualitats del 2012, 2013 i 2014, i considerant
que el pressupost corresponent a aquestes anualitats no està aprovat, queden
condicionades a l’existència de crèdit adequat i suficient

5. El pagament de la subvenció queda condicionat al que estableixen  les clàusules tercera
i quarta del conveni.

6. Ratificar aquest acord al proper Ple que es realitzi

7. Ordenar el pagament de 10.000 € (DEU MIL EUROS) corresponents a l’avançament del
40 % de l’anualitat de l’any 2011 d’acord amb el que s’estableix al conveni.

8. Notificar l’adopció del present acord a la Fundació d’Ajuda al Disminuït de Roses
(FADIR) i al Departament d’Intervenció, perquè en tinguin coneixement i produeixi els
efectes que calguin.”

2. La Comissió Genèrica del Ple a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18 d’abril de
2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat

A proposta de la senyora Francis Martín Mendoza, regidora delegada de Benestar Social, el
Ple adopta el següent
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ACORD

RATIFICAR, l’acord de la Junta de Govern Local punt 8.1, del dia 25 de març de 2011, pel
qual s’aprova el conveni plurianual entre l’Ajuntament de Roses i la Fundació d’ajuda al
Disminuït de Roses (FADIR) per al període 2011-2014 per a l’activitat de foment del
transport adaptat per a persones amb discapacitats i per les activitats socioculturals de
l’entitat. = Exp 472/11

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sra. Montserrat Mindan.- Diu que a la comissió informativa els van explicar que això
corresponia al transport adaptat de Roses, perquè semblava que el Consorci de Benestar
Social es faria càrrec d’aquells que eren de fora de Roses. De tota manera, a la proposta de
ple, posa que és per al transport adaptat i li ha semblat veure a l’expedient que també inclou
els cursos i l’atenció a la gent que té problemes.

Volia preguntar si el casal també està inclòs en aquest conveni que signaran amb FADIR.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Antoni Rodríguez.- Respon que en aquest moment no sap dir-li, perquè això ho porta
directament la regidora de Benestar Social, però diria que el casal, com a tal, és una activitat
a part.

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Respon que ells obviament i de molt bon grat hi votaran a favor. Aquí es
parla que per la subvenció del transport, fa quatre anys, també faltava poc per acabar
l’anterior mandat, amb Convergència i Unió al govern, varen fer una subvenció de 18.000
euros que era per pagar un autobús o microbús que hi havia.

Tot i que aclareix que hi votaran a favor, pregunta si aquesta subvenció és per al transport,
sense concretar i generalitzant o destinada concretament a comprar vehicles o per alguna
altra cosa. Ho comenta per la qüestió de comptabilitat i costos de serveis. Demana de saber-
ho de cara al rendiment social i econòmic que dóna aquesta empresa, atesa aquesta
implicació, perquè 25.000 euros cada any són 100.000 euros en quatre anys i atesa aquesta
implicació la pregunta concreta és si és una cosa ben portada i ben estudiada, etc.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Antoni Rodríguez.- Entén que a l’informe i l’expedient dels serveis socials hi consta la
funció d’aquesta subvenció i no dubta de l’acció del plantejament dels tècnics i de l’informe
tècnic. En tot cas,  l’acció no està destinada a la compra de vehicles, sinó per al servei. Dit
això, els serveis socials fan informes per als serveis que es fan i, per tant, autoritzen
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transports i entén que una bona part d’aquesta subvenció està absolutament justificada per
les necessitats d’algunes persones d’aquesta població.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Repeteix que hi votaran a favor, però aleshores si els van donar la
subvenció per a una inversió, la pregunta és si la subvenció és per inversió o només per al
servei. Amb la resposta ja ha entès que és per al servei, no és una inversió i el Grup
Municipal de Convergència i Unió hi votarà a favor.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

12.- RESOLDRE LES AL·LEGACIONS FORMULADES AL CONVENI REGULADOR DEL
TRASPÀS AL CONSORCI DE BENESTAR SOCIAL DE L’ALT EMPORDÀ I APROVAR
DEFINITIVAMENT EL TEXT DE L’ESMENTAT CONVENI QUE RECULL LES
MODIFICACIONS EFECTUADES PER LES ADMINISTRACIONS INTEGRANTS DEL
CBSAE

El senyor Antoni Rodríguez, com a responsable de l’àrea de Serveis Personals, llegeix la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Resolució d’al·legacions al conveni entre el Consell comarcal de l’Alt Empordà, l’Ajuntament
de Figueres i l’Ajuntament de Roses pel traspàs al Consorci de Benestar social de l’Alt
Empordà dels serveis socials de competència municipal.

Antecedents

1. El Ple de l’Ajuntament de Roses, amb data 25 de maig de 2009 va aprovar
definitivament l’adhesió de l’Ajuntament al Consorci de Benestar social de l’Alt Empordà,
el qual està format pel Consell comarcal de l’Alt Empordà, l’Ajuntament de Figueres i
l’Ajuntament de Roses.

2. Amb data 30 d’octubre de 2009 s’acorda la constitució del Consorci de Benestar Social
de l’Alt Empordà (en endavant (CBSAE).

3. En la sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament de Roses, de 29 de novembre de 2010,
s’aprova el conveni entre el Consell Comarcal de l’Alt Empordà, l’Ajuntament de
Figueres, l’Ajuntament de Roses i el CBSAE pel traspàs al consorci dels serveis socials
de competència municipal.
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4. El Ple de l’Ajuntament de Figueres i el Consell Comarcal de l’Alt Empordà han aprovat
cadascun un conveni regulador del traspàs al CBSAE amb una sèrie de modificacions
respecte al conveni d’aquest ajuntament. Així mateix, ambdues administracions van
acordar donar audiència pel termini de deu dies hàbils de l’acord a la Junta de Personal,
al Comitè d’empresa  i als interessats a l'objecte de presentar les al·legacions o
suggeriments que considerin adients.

5. Mitjançant decret d’Alcaldia de data 2 de març de 2011, es dóna audiència al personal
interessat d’aquest ajuntament, del conveni aprovat per aquesta administració i de les
modificacions que es recullen als convenis aprovats per l’Ajuntament de Figueres i pel
Consell Comarcal i que s’han d’incorporar al text aprovat per aquest ajuntament, per un
termini de deu dies.

6. En el termini d’audiència concedit s’ha formulat les següents al·legacions:

• RE 4181/16.03.2011: Núria Safont Bosch i dos més formulen les següents al·legacions:
Que mentre no s’assoleixi un acord o pacte de les condicions de treball propi del
CBSAE, el personal funcionari interí de l’Ajuntament de Roses transferit al CBSAE es
regeixi pel pacte de condicions de treball de l’ajuntament de Roses.

• RE 4084/14.03.2011: Alba Garcia Puignau i quatre més formulen les següents
al·legacions:
Primer: Que es contempli al conveni que,  el caràcter voluntari de la transferència del
personal funcionari de carrera al CBSAE, s’apliqui també al personal de l’Ajuntament de
Roses.
Segon:
1. Que mentre no s’assoleixi un acord o pacte de les condicions de treball propi del
consorci, el personal funcionari de carrera de l’Ajuntament de Roses, es regeixi pel pacte
de condicions de treball de la seva administració d’origen.
2. Que en el cas que el consorci elabori un conveni únic el personal cedit de
l’Ajuntament podrà triar a quin dels dos conveni es voldrà adherir.

• RE 4200/16.03.2011: Juan Ramón Lechuga Castillo en qualitat de president de la Junta
de Personal formula un escrit d’al·legacions el contingut del qual és idèntic al de les
al·legacions formulades en els  dos escrits d’al·legacions abans esmentats.

7. Amb data 3 de març de 2011, RE 3449/2011, el Consell Comarcal de l’Alt Empordà,
tramet un certificat de l’acord del Consell d’aprovació inicial del Conveni regulador del
traspàs, on hi consten modificacions respecte al text aprovat per l’Ajuntament de
Figueres.

8. En data 7 d’abril de 2011, els Serveis Jurídics de l’Ajuntament de Roses han emès
informe al respecte.

9. La Comissió Genèrica del Ple a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18 d’abril de
2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments legals
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Primer. Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local

Segon. Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de serveis socials

Tercer. Decret 142/2010, d’11 d’octubre, pel qual s’aprova la Cartera de Serveis socials
2010-2011

Quart. Els Estatuts socials del Consorci de Benestar social de l’Alt Empordà

Cinquè. Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut bàsic de l’empleat públic.

Sisè. Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del
procediment administratiu comú.

A proposta de la senyora Francis Martín Mendoza, regidora delegada de Benestar Social, el
Ple adopta el següent

ACORD

1. Resoldre acumuladament les al·legacions formulades per Núria Safont Bosch i dos més,
Alba Garcia Puignau i quatre més i Juan Ramón Lechuga Castillo en qualitat de
president de la Junta de Personal, en el següent sentit:

• Estimar l’al.legació relativa a que es contempli al conveni que el caràcter voluntari de la
transferència del  personal funcionari de carrera del personal de l’Ajuntament de Roses
al CBSAE,  d’acord amb el principi constitucional d’igualtat que ha de regir de forma
comuna per a tot el personal.

• Estimar l’al·legació relativa a que mentre no s’assoleixi un acord o pacte de les
condicions de treball propi del consorci, el personal funcionari de carrera de l’Ajuntament
de Roses, es regeixi pel pacte de condicions de treball de la seva administració d’origen,
atès que d’acord amb l’article 17.2 dels Estatuts del Consorci, el personal de les entitats
consorciades adscrit al consorci quedarà en la situació administrativa o laboral que
correspongui i tindrà els drets administratius, laborals i econòmics que regeixin en cada
moment en la seva administració d’origen. I en tant que, voluntàriament no accedeixin a
ser transferits al CBSAE, els serà d’aplicació el pacte de condicions de treball d’aquest
ajuntament.

• Estimar l’al.legació relativa a que en el cas que el consorci elabori un conveni únic el
personal cedit de l’Ajuntament podrà triar a quin dels dos conveni es voldrà adherir,
l’elecció del conveni queda vinculada a la decisió voluntària del funcionari de ser
transferit o romandre a l’administració d’origen.

• Desestimar l’al·legació relativa a què mentre no s’assoleixi un acord o pacte de les
condicions de treball propi del CBSAE, el personal funcionari interí de l’Ajuntament de
Roses transferit al CBSAE es regirà pel pacte de condicions de treball de l’ajuntament de
Roses, ja que des del dia que causin baixa pel traspàs efectiu al consorci el personal
funcionari interí deixarà de tenir relació funcionarial amb l’Ajuntament, i per tant, no els
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pot ésser d’aplicació el pacte de condicions de treball d’una administració de la que no
formen part.

2. Aprovar definitivament el Conveni regulador del traspàs al Consorci de Benestar Social
de l’Alt Empordà que recull les modificacions efectuades per les administracions
integrants del CBSAE i les al·legacions estimades favorablement pel personal d’aquesta
administració i de la Junta de Personal.

3. Donar comptes que el traspàs de la gestió dels serveis socials tindrà lloc el dia 1
d’octubre de 2011 (aquest inclòs), moment a partir del qual el consorci assumeix la plena
responsabilitat sobre la gestió d’aquests serveis.

4. Nomenar  al regidor de qui depenen els serveis de Benestar Social  com a membre de la
comissió mixta de seguiment formada paritàriament per un membre de cada una de les
administracions encarregada de proposar la resolució de totes aquelles qüestions que es
derivin de l’aplicació d’aquest conveni per part de l’ajuntament de Roses

5. Notificar aquest acord al Consell Comarcal de l’Alt Empordà, a l’Ajuntament de Figueres,
al Comitè d’Empresa i la Junta de Personal, personal del departament de Benestar
Social i al departament de Recursos humans de l’Ajuntament de Roses per al seu
coneixement i efectes.= Exp. 3674/08

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Antoni Rodríguez.- Explica que el Consorci de Benestar Social de l’Alt Empordà és una
entitat que pretén unificar tots els serveis socials de l’Alt Empordà en el benentès que està
format per l’Ajuntament de Figueres, pel Consell Comarcal i per l’Ajuntament de Roses. En
la mesura que l’Ajuntament de Roses va arribar als 20.000 habitants, ens ha permès formar-
ne part, com a ens únic, independentment del Consell Comarcal, d’acord amb la Llei de
Benestar Social i altres normatives.

En tot cas, el que aquí estem resolent és el traspàs del personal de l’Ajuntament de Roses a
través d’aquest conveni, al Consorci en règim de cessió. L’expedient fa dos anys que s’està
tramitant, perquè s’ha tingut especial cura en el procés de traspàs i la fórmula amb la qual
els funcionaris i el personal contractat dels diferents ajuntaments s’han d’incorporar en
aquest nou Consorci. Per això s’han produït modificacions del primer conveni aprovat, tant
pel que fa a l’Ajuntament de Figueres com al Consell Comarcal i el que ha fet l’Ajuntament
de Roses ha estat aplicar aquests canvis i, en tot cas, incorporar aquells elements de les
al·legacions, en el període d’al·legacions per tal que el personal pugui fer les seves esmenes
al conveni. S’han recollit les que han decidit que sí i finalment aprovem el conveni farà que
poguem  incorporar tots els serveis socials de la comarca en una sola entitat.
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

13.- RATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA DE DATA 28 DE MARÇ DE 2011
(NÚM.1023/11), DE DONAR CONFORMITAT AL DOCUMENT ANOMENAT
“DELIMITACIÓ DE LA TRAMA URBANA CONSOLIDADA (TUC) DE ROSES”,
REDACTAT PER L’EMPRESA D’ALEPH AMB DATA 17 DE MARÇ DE 2011 (REF.: TUC-
08/11 (G/T -01).

El senyor Gaspar Gallego, com a responsable de l’àrea de Promoció Econòmica, llegeix la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació del document

Ratificació del Decret de l’Alcaldia de data 28 de març de 2011 (Núm. 1023/11), de donar
conformitat al document anomenat  “Delimitació de la Trama Urbana Consolidada (TUC) de
Roses”, redactat per l’empresa D’Aleph amb data 17 de març de 2011 (ref.: TUC-08/11 (G/T-
01).

Antecedents

1. L’Alcaldia, mitjançant Decret de data 28 de març de 2011 (Núm. 1023/11) ha resolt:

“Antecedents
1. L’Alcaldia, mitjançant Decret de data 28 de desembre de 2010 (Núm. 11/11) , va

resoldre:
1) Elevar a definitiva l’aprovació del document anomenat "Proposta de Delimitació de la

Trama Urbana Consolidada (TUC) de Roses” que conté la Memòria justificativa de la
proposta i plànols a escala de la TUC delimitada, redactada per D’Aleph el 21 de juny
de 2010, d’iniciativa municipal i aprovada inicialment pel Ple de l’Ajuntament del dia
26 d’octubre de 2010.

2) Trametre a la Direcció General d’Urbanisme de la Generalitat de Catalunya, un
exemplar de la proposta de delimitació definitiva juntament amb una còpia de
l’expedient administratiu, per tal que efectuï la tramitació assenyalada en l’article 8.2
del Decret Llei 1/2009, de 22 de desembre, d’ordenació dels equipaments comercials
de Catalunya.

2. Amb data 1 de març de 2011 (RE 3252/11), la Comissió Territorial d’Urbanisme de
Girona, tramet l’informe de data 16/02/2011, emès per la Direcció General de Comerç
del Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya,  en relació amb
la Proposta de Modificació de la Trama Urbana Consolidada del municipi de Roses,  i
atorga un termini d’audiència de 15 dies, per tal que s’introdueixin en la Proposta de
Delimitació, les rectificacions derivades de l’esmentat informe.

3. Amb data 10 de març de 2011 (n/RS 2249/11) es tramet aquest informe a l’empresa
D’Aleph (equip redactor), per tal que informin al respecte.

4. Amb data 18 de març de 2011 (n/RS 2559/11), l’Alcaldia sol·licita una pròrroga del
termini d’audiència atorgat per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, a l’objecte
de poder presentar una resposta a l’informe emès pel Departament de Comerç.
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A l’expedient consta el justificant de la recepció de la documentació amb data
22/03/2011.

5. Amb data 17 de març de 2011, l’empresa D’Aleph, presenta escrit en relació a l’informe
emès el dia 16/02/2011 del Departament de Comerç i, un nou document modificat,
redactat a partir d’aquest informe.

6. Amb data 24 de març de 2011, els serveis tècnics municipals informen favorablement la
documentació presentada.

7. Els Serveis Jurídics municipals informen al respecte el dia 28 de març de 2011.
Fonaments de dret
Primer. Decret Llei 1/2009, de 22 de desembre, d’ordenació dels equipaments comercials
(DOGC núm. 5534 de 28.12.2009).
Resolució
En virtut de les atribucions que la llei em confereix
RESOLC:
1. Donar conformitat al document anomenat  “Delimitació de la Trama Urbana Consolidada

(TUC) de Roses”, redactat per l’empresa D’Aleph amb data 17 de març de 2011,
modificat a partir de l’informe emès pel Departament de Comerç el dia 16/02/2011 de la
Proposta de Modificació de la Trama Urbana Consolidada del municipi de Roses (ref.:
TUC-08/11 (G/T-01).

2. Trametre a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona el document presentant en
data 17 de març de 2011, dos exemplars en suport paper i un exemplar en format CD,
per tal que  continuï la tramitació assenyalada en l’article 8.2 del Decret Llei 1/2009, de
22 de desembre, d’ordenació dels equipaments comercials de Catalunya.

3. Sol·licitar a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona que a la resolució que dicti la
Direcció General de Comerç, en relació a aquesta proposta de TUC, es faci esment de
l’aplicació de la clàusula addicional onzena del Decret Llei 1/2009,  per a les llicències
comercials atorgades amb anterioritat a l’entrada en vigor del Decret Llei.

4. Comunicar-ho al Cap de l’Àrea de Serveis Territorials, per al seu coneixement i als
efectes que convinguin.

5. Ratificar aquest Decret pel Ple de l’Ajuntament.”

2. La Comissió Informativa del dia 18 d’abril de 2011 ha emès un dictamen favorable al
respecte, per tal de continuar amb la tramitació de la Trama Urbana Consolidada (TUC) i
que la Direcció General d’Urbanisme pugui aprovar-la definitivament amb les
prescripcions de l’informe emès per la Direcció General de Comerç de la Generalitat de
Catalunya.

A proposta del regidor de Serveis Territorials Francisco Martínez Pérez s'adopta el següent

Acord

1. Ratificar el Decret de l’Alcaldia de data 28 de març de 2011 (Núm. 1023/11) referent a
donar conformitat al document anomenat  “Delimitació de la Trama Urbana Consolidada
(TUC) de Roses”, redactat per l’empresa D’Aleph amb data 17 de març de 2011,
modificat a partir de l’informe emès pel  Departament de Comerç el dia 16/02/2011 de la
Proposta de Modificació de la Trama Urbana Consolidada del municipi de Roses (ref.:
TUC-08/11 (G/T-01).
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2. Notificar-ho a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona.

3. Comunicar-ho al Cap de l’Àrea de Serveis Territorials, per al seu coneixement i als
efectes oportuns. (Exp.3342/10 – ref.: PL10007EN).

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sra. Montserrat Mindan.- Anuncia el vot favorable per part de Convergència i Unió, entenen
que l’Ajuntament s’ha acollit a la delimitació que va fixar el departament de Comerç de la
Generalitat, és a dir totes aquelles clàusules que el departament de Comerç exigia enretirar,
en zones que eren sistemes urbanístics. Ho han tret i han acceptat tot el que diu la Direcció
General de Comerç.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Gaspar Gallego.- Respon que, efectivament, els departaments territorials fan una
proposta, ens retorna la proposta original amb una sèrie de variacions i acceptem aquestes
variacions en un document definitiu, que és el que estem aprovant.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada.

14.- APROVAR EL PLA DE MÀRQUETING TURÍSTIC ELABORAT PER CHIAS
MARKETING SYSTEMS. SL

El senyor Angel Tarrero s’absenta de la sessió i es reincorpora en el punt número 16 de
l’ordre del dia.

El senyor Gaspar Gallego, com a responsable de l’àrea de Promoció Econòmica, llegeix la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Expedient relatiu a l’aprovació pel Ple de l’Ajuntament de Roses del Pla de Màrqueting
Turístic de Roses.

Antecedents

1. L’Ajuntament de Roses, tenint en compte la importància de l’activitat turística com a
sector estratègic de l’economia local, considera necessari definir una estratègia turística
per tal de potenciar la preservació, creació, desenvolupament, millora i la promoció dels
recursos turístics locals, la professionalització del sector turístic, la potenciació de la
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qualitat en la prestació dels serveis amb la finalitat d’incrementar els corrents turístics i
afavorir la desestacionalització.

2. Un Pla de Màrqueting Turístic és un estudi que consta de tres fases : l’anàlisi de la
situació actual de l’oferta i la demanda d’una destinació, la formulació estratègica on es
defineixen els objectius i el pla operacional de productes i de promoció que s’ha de
seguir per assolir-los.

3. La Junta de Govern Local de data 5 de gener del 2009 en el seu punt 8.0. va aprovar la
licitació del servei consistent en la Redacció del Pla de Màrqueting Turístic de Roses.

4. La Junta de Govern Local de data 8 de juny de 2009 va acordar l’adjudicació definitiva
del Contracte del Servei Consistent en la redacció del Pla de Màrqueting Turístic de
Roses.

5. El mes de gener de 2010 Chias Marketing S.L. entrega la I i II Fase de la Redacció del
Pla de Marketing corresponent a l’Anàlisi i Formulació Estratègica del Pla.

6. El mes d’octubre de 2010 Chias Marketing S.L. entrega la III Fase de la Redacció del Pla
de Marketing corresponent al Pla Operacional. Com a documents adjunts a la Fase III, i
fora d’allò estrictament establert en el plec de prescripcions tècniques, Chias Marketing
Systems, S.L. presenta :
- El Programa - Sistema d’Informació del propi Pla de Màrqueting
- El Macroprograma de Desenvolupament i millora del Producte actual, consistent en

la proposta d’actuacions sobre : escenografia urbana, patrimoni, la figura de Ferran
Adrià, els esdeveniments, la cultura, el comerç, l’accessibilitat, les platges i la
senyalització.

- Un recull anomenat “Annex” on s’hi inclouen els procediments a seguir per a la
organització-participació en workshops i fires turístiques.

7. El Pla de Màrqueting Turístic de Roses s’ha de convertir en el referent per a totes les
actuacions de Roses adreçades a l’ordenació i la promoció del turisme.

8. A l’expedient hi consta un informe favorable de la Tècnica auxiliar de Turisme de data 11
d’abril de 2011.

9. La Comissió Informativa del dia 18 d’abril de 2011 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de dret

Llei 13/2002, de 21 de juny, de Turisme de Catalunya.

A proposta del regidor de Promoció Econòmica i Turisme, Gaspar Gallego i Gonzàlez, el Ple
adopta el següent

Acord:
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1. Aprovar el Pla de Màrqueting Turístic elaborat per Chias Marketing Systems, S.L.

2. Comunicar l’aprovació del Pla de Màrqueting Turístic al departament de Serveis
Territorials, Serveis Econòmics i Promoció Econòmica.

3. Notificar l’aprovació del Pla de Màrqueting Turístic a Chias Marketing Systems, SL.*Exp:
1734/2011.

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Gaspar Gallego.- Un pla de màrqueting turístic és un estudi que consta de tres fases, en
aquest cas una anàlisis de la situació actual de l’oferta i la demanda d’una destinació
turística en aquest cas; una segona fase és la formulació estratègica on es defineixen els
objectius i, per últim, el pla operacional dels productes i de promoció que s’ha de seguir per
assolir aquests objectius que marquen la segona fase.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Set (7) Rodríguez, Martinez, Ferrer, Donat, Gallego, Escobar i Esteve Danés.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Set  (7)  Pàramo, Mindan, Buhler, Juanola, Francesc Sastre, Montserrat Sastre
i Angel Tarrero que és absent de la sala de plens (Art. 100.1 del ROF).

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia-Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

15.- RATIFICACIÓ DE L’ACORD ADOPTAT PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL EL DIA
1 D’ABRIL DE 2011 (PUNT 8.6)  PEL QUAL APROVA LA SIGNATURA DEL CONVENI DE
COL.LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE ROSES I LA CAMBRA DE COMERÇ
INDÚSTRIA I NAVEGACIÓ DE GIRONA PER A PROMOCIONAR L’OFERTA
CONGRESSUAL, LÚDICO-TURÍSTICA I D’ESPAIS SINGULARS I DE CENTRES
CONGRESSUALS DEL MUNICIPI DE ROSES

El senyor Angel Tarrero continua absent de la sessió i es reincorpora en el següent punt de
l’ordre del dia.

El senyor Gaspar Gallego, responsable de l’àrea de Promoció Econòmica, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient
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Proposta relativa a la ratificació de l’acord adoptat per la Junta de Govern Local en la sessió
ordinaria del dia 1 d’abril de 2011 punt 8.6 on s’acordà aprovar la signatura del conveni de
col.laboració entre l’Ajuntament de Roses i la Cambra de Comerç Indústria i Navegació de
Girona per a promocionar l’oferta congressual, lúdico-turística i d’espais singulars i de
centres congressuals del municipi de Roses.

Antecedents

1. En data 1 d’abril de 2011, per acord de la Junta de Govern Local (punt 8.6) es va aprovar
el següent: “

“1. Signar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Roses i la Cambra de
Comerç, Indústria i Navegació de Girona per a promocionar l’oferta congressual, lúdico-
turística i d’espais singulars i de centres congressuals del municipi de Roses.
2 . Autoritzar la despesa de 2183 € anuals, IVA inclòs, en concepte de contraprestació
econòmica pels compromisos detallats a l’acord segon del Conveni de col·laboració a
nom de la Cambra de Comerç, Indústria i Navegació de Girona amb CIF Q1773001A,
amb seu a la Gran Via de Jaume I, núm. 46 de Girona, import que s’anirà actualitzant en
funció de l’IPC anual i carregar-la a l’aplicació pressupostaria 11 70 4320 22690.
3. Facultar a l’alcaldessa per a la signatura del Conveni a dalt esmentat.
4. Ratificar el present conveni en el proper ple que se celebri.
5. Comunicar l’acord adoptat al departament d’intervenció.
6. Notificar l’acord a la Cambra de Comerç, Indústria i Navegació de Girona i a la

Direcció General d’Administració Local del Departament de Governació de la
Generalitat de Catalunya”

2. La Comissió Informativa del dia 18 d’abril de 2011 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

A proposta del regidor de Promoció Econòmica i Turisme, Gaspar Gallego i Gonzàlez, el Ple
adopta el següent

Acord:

1. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local del dia 1 d’abril de 2011 (punt 8.6)
pel qual s’acordà aprovar la signatura del conveni de col.laboració entre l’Ajuntament de
Roses i la Cambra de Comerç Indústria i Navegació de Girona per a promocionar l’oferta
congressual, lúdico-turística i d’espais singulars i de centres congressuals del municipi
de Roses.

2. Notificar el present acord a la Direcció General de l’Administració Local del Departament
de Governació.

3. Comunicar aquest acord al departament d’intervenció d’aquest ajuntament. Exp:
1236/2011

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT
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Sr. Gaspar Gallego.- Tal i com ja varen explicar a la comissió informativa és un conveni
entre Roses i la Cambra de Comerç, Indústria i Navegació de Girona per fer promoció
congressual.

Fins ara, com a únic espai,  promocionaven el Teatre Municipal i el que es fa en aquest cas
és afegir dos espais més: la Ciutadella i el mateix Castell de la Trinitat com a espais
alternatius. No hi ha res més que això, és un cost de 1850 euros més IVA anual per
l’Ajuntament i repetir els convenis que venen fent cada any, afegint aquests dos espais.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels tretze membres presents, s’acorda aprovar
la proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

16.- INFORMAR DE LA CONCERTACIÓ D’UNA OPERACIÓ DE CRÈDIT AMB L’ENTITAT
CAIXA D’ESTALVIS I PENSIONS DE BARCELONA

S’incorpora en aquest punt de l’ordre del dia de la sessió el senyor Angel Tarrero.

El senyor Manel Escobar, com a responsable de l’Àrea de Serveis Econòmics llegeix el text
del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’expedient de concertació d’una operació de crèdit a llarg termini
d’1.500.000,00 € amb l’entitat Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona per al finançament
d’inversions.

Antecedents

1. Aprovació inicial del pressupost general de l’Ajuntament de Roses per a l’exercici 2010
pel Ple de l’Ajuntament en data 3 de desembre del 2009. Aprovació definitiva per
publicació d’un edicte de data 30 de desembre de 2009 en el BOP de Girona de data 31
de desembre de 2009.

2. Pla d’inversions per a l’exercici 2010, que inclou la relació de les inversions previstes,
amb el seu finançament (préstecs, contribucions especials, quotes d’urbanització o
subvencions).

3. L’article 57 de les bases d’execució del pressupost per al 2010 estableix que, en superar
el 10 % dels recursos de caràcter ordinari previstos en el pressupost, s’autoritza a
l’alcaldessa-presidenta la concertació d’una o vàries operacions de crèdit a llarg fins a un
import màxim de 4.851.237,00 €.

4. Decret d’alcaldia de data 2 d’agost de 2010 acordant sol.licitar ofertes a les entitats
bancàries i fixant les dades a tenir en compte en la presentació d’ofertes.
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5. Acta d’obertura de les ofertes presentades per les entitats bancàries, de data 24 de
setembre de 2010, on s’acorda trametre l’expedient als serveis econòmics per tal que
emetin el seu informe.

6. Resum de condicions ofertades per les diferents entitats bancàries.

7. Informe conjunt de l’interventor i la tresorera.

8. Mitjançant decret d’alcaldia de data 15 d’octubre de 2010, l’alcaldessa presidenta aprova
la concertació d’una operació de crèdit a llarg termini d’1.500.000,00 € amb l’entitat
Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona per al finançament d’inversions.

9. Amb data 26 de novembre de 2010 es va procedir a la signatura del corresponent
contracte de crèdit.

10.  Amb data 18 d’abril de 2011 la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable a
aquest afer.

Proposta de resolució

El segon tinent d’alcalde, regidor de l’àrea de serveis econòmics, Manuel José Escobar
Yegua, proposa al Ple de la Corporació l’adopció del següent

Acord

1. Donar-se per informat de la concertació d’una operació de crèdit d’un milió i mig d’euros
(1.500.000,00 €) amb l’entitat Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona, per al
finançament d’inversions, en les següents condicions:

• Modalitat: Préstec amb disposicions parcials durant el període de carència sense
calendari de disposicions.

• Termini: Carència fins el 31/12/2012 i 15 anys d’amortització.
• Tipus d’interès: EURIBOR a tres mesos més un diferencial de l’1’75 % sense

arrodoniment.
• Periodicitat de les liquidacions d’interessos i de les amortitzacions: trimestral lineal amb

venciments a cada fi de trimestre natural.
• Comissió d’obertura: No n’hi ha
• Comissió per amortització anticipada (total o parcial): exempt.
• Intervenció: Notari a càrrec de La Caixa.

El Ple en queda assabentat.

17.- MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU, SOBRE LA
CONVENIÈNCIA DE CREAR UNA COMISSIÓ DE SEGUIMENT SOBRE LA
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DESAFECTACIÓ DE L’ESPAI URBÀ DE SANTA MARGARIDA CONEGUT COM A GOLA
DE L’ESTANY SEGONS HA ANUNCIAT L’ADMINISTRACIÓ DE L’ESTAT

El senyor Carles Pàramo, en representació del Grup Municipal de Convergència i  Unió,
presenta la present moció que és del tenor literal següent:

“Atès que en la seva recent visita a Roses el Subdirector general de Gestió del Domini
Públic del Ministeri de Medi Ambient, José Ramón Martínez Cordero, ha anunciat que, “un
cop revisat l’expedient d’afectació de la zona de la Gola de l’Estany de Roses, aquest espai
es considera propietat privada i no quedarà afectat per la delimitació de la franja de domini
públic marítim - terrestre marcada per la Llei de Costes. “

Atès que, si bé aquest anunci és una molt bona noticia en tan i quan significa un radical
canvi d’actitud, fet que omple d’esperança els propietaris i llogaters, treballadors i
emprenedors de bona part de Santa Margarida la realitat és que, a data d’avui, en el
Registre de la Propietat es continuen denegant les inscripcions que afecten a les finques
afectades per una Llei de Costes que es reconeix no prou justa.

Atès que entre el que és diu i el que és practica, sovint, hi ha una gran diferència fet que es
demostra, en aquest cas, per la continuada negativa, a data d’avui, del Registre de la
Propietat a inscriure qualsevol canvi que afecti les finques de Santa Margarida.

Atès que l’experiència ens diu que cal saber aprofitar les ocasions i que per a que això sigui
possible cal establir de forma sistemàtica el seguiment de tot el procés que cal que l’Estat
engegui per a fer efectiva la desafectació de la zona Gola d’Estany arribant, si fos el cas, a
exigir el compliment de la paraula donada.

Atès que, en aquest sentit, no podem oblidar l’experiència viscuda i les esperances
truncades a rel de les bones predisposicions que es varen donar entre els anys 2002 i 2004,
fins que els governs de l’Estat i de la Generalitat varen canviar de color.

Atès que si bé l’esperança s’ha obert per a Gola d’Estany la incertesa continua sobre les
propietats confrontades als canals de Santa Margarida.

Atès que com es sabut el Senat ha aprovat recentment la Proposició de Llei presentada pels
grups parlamentaris de CiU i del PP tràmit que haurà de continuar en el Congrés dels
Diputats on la majoria del PSOE és determinant.

Proposem al Ple el següent

A C O R D

- Traslladar al Ministerio de Medio Ambiente la nostra satisfacció per la decisió presa
respecte a Gola d’Estany.

- Demanar al Ministerio de Medio Ambiente estar informats de qualsevol nova mesura
encaminada a la concreció del que s’ha manifestat verbalment.
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- Traslladar la preocupació per la situació de les propietats afectades per l’afitament dels
canals de Santa Margarida.

- Demanar suport a la iniciativa parlamentaria de CiU consistent en la Proposició de Llei de
Modificació de la Llei de Costes.

- Traslladar còpia del present acord als mateixos grups parlamentaris, ajuntaments i
associacions de veïns als qui s’informà de l’acord de suport de l’ajuntament de Roses a
favor de la iniciativa expressada en el paràgraf anterior.

- D’acord amb el que estableix el ROM vigent, article 53, apartat 5é, crear una Comissió
Informativa Especial per a fer seguiment del procediment que engegui el Ministerio a fi de
desafectar el sector de Gola d’Estany.

Encomanar als diputats/des i senadors/res elegits per la demarcació de Girona facin igual
seguiment del procediment” . -  Exp. 1395/2011.

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carles Pàramo.- Explica que la moció que presenta el Grup de Convergència i Unió i
algun altre grup si s’hi vol afegir, sobre la conveniència de crear una comissió de seguiment
sobre la desafecció de l’espai urbà de Santa Margarida, conegut com a Gola de l’Estany,
segons ha anunciat l’Administració de l’Estat.

A l’anunciat s’hauria d’incloure un dels punts als que fa referència i que es demanen en
aquesta moció que és demanar suport de l’Ajuntament a la iniciativa Parlamentària de
Convergència i Unió consistent en la proposició de llei de modificació de la Llei de Costes.

Després de llegir la moció, el senyor Carles Pàramo explica el per què demanen la comissió.
Quan el director general, José Ramon Martinez Cordero, va venir a Roses, fet que vol
explicar públicament, aprofitant que hi ha la televisió que molta gent segueix, el Grup de
Convergència i Unió i l’altre grup, aleshores d’Esquerra Republicana, no varen ser convidats
en aquesta presència. Molta gent de fora de l’Ajuntament ho va interpretar com un
desinterès i no és res d’això. Creuen que si l’alcaldessa o l’Equip de Govern no va tenir la
simpatia, la gentilesa, no va tenir la consideració de convidar-los a assistir a aquella reunió,
per evitar aquestes situacions, demanen sistematitzar la presència del Grup Municipal de
CiU i el seguiment de totes aquestes bones paraules i aquesta esperança creada d’una
manera ferma i rigorosa, que és creant una comissió especial de seguiment, d’acord amb el
que diu el Reglament Orgànic Municipal en el que tenen dret.

 Presenten aquesta moció, el Partit Popular en el Senat ha donat suport a una moció en el
mateix sentit de la modificació de la Llei de Costes creant una figura que fins ara no ha
existit a la legislació espanyola, perquè són casos molt particulars d’aquí, la nostra badia,
que és la ciutat navegable. Aquest és un fet singular que la llei no reconeix. Per tant, si el
Partit Popular i Convergència i Unió en el Senat se n’han ensortit i han aprovat aquesta
modificació, demanen que aquest consistori faci arribar a totes les forces polítiques de l’arc
parlamentari de Madrid la nostra inquietud i el nostre desig que aquest malson acabi. Això
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pel que fa als canals de Santa Margarida i pel que fa a Gola d’Estany, crear aquesta
comissió de seguiment, perquè és ben sabut.

Madrid és lluny, encara que avui dia molt proper, però allà s’acumulen molts i molts
problemes i si algú d’aquí no va insistint allà, no hi ha maneres que les coses funcionin i si
algú d’aquí és el conjunt i tots estem informats i tots anem a una, és el camí per aconseguir
que això quedi resolt d’una vegada.

INTERVENCIÓ DEL RESPONSABLE DE SERVEIS TERRITORIALS

Sr. Francisco Martinez.- Respon al senyor Carles Pàramo que el sorprèn que hagi estat
catorze anys governant en aquest municipi i ara que aquest equip de govern ha solucionat la
qüestió de la Gola de l’Estany, perquè està solucionat, vulgui crear una comissió de
seguiment. Li sembla un altre acte d’hipocresia al que ens té acostumats.

Sr. Carles Pàramo.- Interromp la intervenció del regidor de Serveis Territorials per qualificar
d’hipocresia la seva petició.

Sr. Francisco Martinez.- Respon que quan es diuen les veritats, no hi ha ...

La Presidència de la sessió demana als presents que no es pronunciïn paraules massa
fortes i que seguim les intervencions en pau.

Sr. Francisco Martinez.- Considera que, ara, voler fer una comissió de seguiment quan no va
ser capaç de fer absolutament res durant catorze anys, ja li ha dit què li semblava.

Quan es demana de traslladar al Ministeri de Medi Ambient, el senyor Francisco Martinez
diu que això ja s’ha fet, perquè la setmana passada l’alcaldessa va ser allà.

Es demana al Ministeri de Medi Ambient d’estar informats, a la qual cosa el regidor, senyor
Martinez aclareix que contínuament estan informats, els estan informant setmana rera
setmana.

Un altre punt diu de traslladar la preocupació per la situació dels propietaris que és quelcom
que també s’ha fet. Demana al senyor Pàramo que no es preocupi, perquè ja s’ha fet.

Demana suport per canviar la llei de Costes, és quelcom que es pot fer. El que no hauria de
fer és aprofitar-se de l’Ajuntament de Roses per demanar una modificació de la llei de
Costes que pertany a un altre àmbit.

Per tant, li diu que el Grup Municipal Socialista votarà en contra d’aquesta moció que es
presenta  i  l’informa que l’expedient està seguint el seu curs. Pregunta al secretari si
l’exposició pública ja ha conclòs, perquè pensa que no hi ha hagut cap al·legació. És un
expedient que continua el seu tràmit i està solucionat i aconsella al senyor Carles Pàramo
que no es preocupi més per aquesta qüestió

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR
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Sr. Manel Escobar.- S’adreça al senyor Carles Pàramo per recordar-li que, com ja sap, a
l’anterior moció que va presentar en referència al tema de Santa Margarida,. li va donar
suport.

Ja sap que Convergència i Unió i el Partit Popular van junts de la mà amb el seguiment que
estan fent a Madrid d’aquesta qüestió, però ara pensa que segons les últimes converses que
hi ha, parlant amb els tècnics, en benefici dels propietaris i amb el seguiment que es fa
setmanalment sobre aquest tema és millor no fer més soroll. És una qüestió que està en
vies de solucionar-se, hi ha una part que està força avançada que és la de la Gola de
l’Estany. La qüestió de l’atermanament i els canals va una mica més lent, però també està
en vies de solució. Pensa que ara que ja s’està acabant aquesta legislatura hi ha un
seguiment. Han parlat amb Madrid, amb Barcelona, des d’aquí, des de l’Ajuntament de
Roses. En aquest moment, està en vies de solució i considera que aquesta moció ja no toca.
El senyor Pàramo ha de saber que a l’anterior moció, el Grup Municipal del Partit Popular li
va donar suport.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL GIR

Sr. Gaspar Gallego.- Diu que per una banda, com tots, en aquest ple, tots els grups polítics i
totes les persones comparteixen la preocupació pels dos temes de Santa Margarida, tant el
de la delimitació de la zona marítimo terrestre com el que afecta l’atermanament dels canals
i els  propietaris d’aquesta urbanització.

Com ja saben, en el seu cas, a l’anterior moció va votar a favor, igual que va fer el Partit
Popular. Per tant, en aquesta moció, entén que, per coherència, no pot votar-la en contra,
però anuncia una abstenció per la mateixa raó que acaba d’explicar el senyor Manel
Escobar. Si està en vies de solució pensa que no és moment de continuar remenant i
haurien de deixar que seguís el seu curs i veure on els porta. Avançar-se i pensar que no
anirà bé abans que arribi, li sembla que no és una bona opció. Per tant, anuncia un vot
d’abstenció.

Sr. Agustí Donat.- Manifesta que igual que ha fet el senyor Gaspar Gallego, el senyor Donat
també parlarà com a integrant del GIR. Volia parlar més o menys en el mateix sentit que
parlava el senyor Gaspar. Creu que no han d’entorpir el procés, perquè s’està tramitant i
potser en comptes d’anar per bé aniríem pitjor. Prefereixen deixar les coses tal i com estan,
perquè saben que el procés funciona.

EXPLICACIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Assegura que el Grup de CiU mantindrà la calma, no insultaran, no
diran a aquest senyor que és un ignorant, no li diran que la seva ignorància sigui un
escàndol i que l’únic que es pretén és insultar. No van per aquest camí, són persones que
tot i que les eleccions són aquí a tocar, mantenen la calma perquè veuen el futur en positiu.
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El senyor Pàramo vol fer una mica de memòria del procés. La moció que va presentar el
Grup Municipal de CiU, a la que van donar suport els senyors del Partit Popular, juntament
amb el senyor Gaspar Gallego, que no sap si en aquell moment era o no era integrant del
GIR.  Aclareix que fa aquesta puntualització, perquè han parlat dues persones com a
integrants del GIR. Continua explicant que aquella moció era per demanar suport a una
proposició de llei de modificació de la llei de Costes i es va aprovar a l’últim ple del mes de
novembre. Varen demanar quan s’havia comunicat això, resulta que les cartes d’aquí
l’Ajuntament, segons l’alcaldessa per equivocació d’algun funcionari, no van sortir fins a
finals del mes de gener, cosa que vol dir que el tràmit que s’havia fet i l’aprovació que es va
fer d’aquesta proposició de llei de Convergència i Unió i del Partit Popular va anar al Senat
sense que constés a l’expedient ni enlloc que l’Ajuntament de Roses donava suport als
propietaris de Santa Margarida, Gola Estany i canals en aquest problema.

Tot seguit explica que presenten aquesta petició i que no entorpeix res. És una petició
interna que demana crear una comissió de seguiment, perquè si amb aquesta desidia, amb
aquest deixar fer i amb aquest ja m’està bé que sembla que tot és igual,  hi afegim que quan
ve una persona important, a unes persones que són integrants del Grup de CiU, que per
l’experiència de catorze anys de govern i amb totes les actuacions que han fet en aquest
sentit, gairebé totes en presència del senyor secretari aquí present per desmentir-ho si no
fos veritat, resulta que no se’ls convida.

És més, un regidor d’aquest Ajuntament li va dir, sisplau sàpigues que tal dia ve aquí el
director General, però sobretot no ho diguis. Aleshores, amb aquest secretisme, amb
aquesta manera de portar les coses no anem enlloc. No hi ha hagut lleialtat institucional i de
transparència encara menys. Afagant-nos al ROM demanen la constitució d’una comissió de
seguiment. Això no interfereix al ministerio ni al Senat ni al Congrés dels Diputats, és una
comissió interna per fer-ne un seguiment.

Lògicament si ja en aquells dies no van fer arribar al  Senat que l’Ajuntament de Roses veia
bé que es modifiqués la llei de Costes, en el sentit de crear la figura de ciutat navegable, ara
demanen que en els diputats i diputades de Convergència i Unió i de tots els altres partits
del Congrés sàpiguen quin és el posicionament del poble de Roses i el poble de Roses parla
a través dels seus regidors i no d’uns, sinó de tots, de tot el Consistori.

Per això el Grup Municipal de Convergència i Unió es reafirma i presenten aquesta moció. Si
estan a les portes d’unes eleccions no és culpa del Grup Municipal de Convergència i Unió.
Aquesta moció ja l’havien presentat a mitjans del mes de març, no és va voler passar el mes
de març, ens l’han portat el mes d’abril i això és responsabilitat de l’Equip de Govern.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

RESULTAT DE LA PRIMERA VOTACIÓ DE LA MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP
MUNICIPAL DE CIU

Vots a favor: Sis (6) Pàramo, Mindan, Buhler, Juanola, Francesc Sastre i Montserrat Sastre.

Vots en contra. Sis (6) Rodriguez, Martinez, Ferrer, Escobar, Tarrero i Esteve Danés.
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Abstencions: Dues (2) Donat i Gallego

En veure el resultat de la primera votació, el secretari de la corporació adverteix de la
necessitat d’una segona votació, per la qual cosa es procedeix immediatament a una nova
votació.

RESULTAT DE LA SEGONA VOTACIÓ DE LA MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP
MUNICIPAL DE CIU

Vots a favor: Sis (6) Pàramo, Mindan, Buhler, Juanola, Francesc Sastre i Montserrat Sastre.

Vots en contra. Sis (6) Rodriguez, Martinez, Ferrer, Escobar, Tarrero i Esteve Danés.

Abstencions: Dues (2) Donat i Gallego

El secretari de la corporació adverteix novament d’un empat en el resultat de les votacions,
per la qual cosa haurà de decidir el vot de qualitat del president de la sessió que anuncia
que és NEGATIU.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia-Presidència declara NO APROVADA la
moció tal com ha estat presentada.

18.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EPM DE L’AJUNTAMENT DE ROSES PEL
TANCAMENT PROGRESSIU DE LES CENTRALS NUCLEARS I DE SOLIDARITAT AMB
EL POBLE DEL JAPÓ

El senyor Joan Esteve Danés, en representació del Grup Municipal d’ICV-EPM de
l’Ajuntament de Roses presenta al Ple la moció del tenor literal següent:

“Atès que el Japó està patint una catàstrofe nuclear sense precedents, després del
terratrèmol i el tsunami del passat 11 de març, que ha provocat una alerta nuclear que ha
afectat les plantes atòmiques de Fukushima, Onagawa i Tokai, convertint-se així en la pitjor
catàstrofe nuclear des de l’accident de Txernòbil.

Atès que la situació a la central nuclear de Fukushima I, la més afectada de totes, està fora
de control després d’haver fallat els sistemes de refrigeració i que s’hagin originat diverses
explosions i incendis en quatre dels seus reactors, extraient gasos radioactius que estan
afectant la salut dels ciutadans.

Atès que segons les dades de l’Agència Internacional de l’Energia Atòmica, les mesures de
radioactivitat estan 10 vegades per sobre de la dosi que una persona pot absorbir sense risc
per a la seva salut. Aquestes explosions han afectat els mecanismes de contenció i alhora
existeix l’amenaça latent que es fusionin els reactors i, per tant, que s’alliberi més
radioactivitat a l’exterior..
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Atès que a l’Estat espanyol existeixen centrals nuclears de les mateixes característiques que
la central de Fukushima I, i amb un reactor idèntic com a la central nuclear de Santa Maria
de Garoña, a Burgos, tant pel que fa a la seva estructura interna com al seu edifici de
contenció. De fet varen construir-se i inaugurar-se amb mesos de diferència, i a totes dues
els reguladors els van donar l’opció de funcionar més enllà dels 40 anys reglamentaris.

Atès que l’energia nuclear és incompatible amb un model energètic sostenible, ja que no
compleix cap de les seves premisses: no és econòmicament eficient, ni socialment justa, ni
mediambientalment acceptable.

Atès que el govern espanyol està incomplint el seu compromís d’elaborar el calendari de
tancament de les centrals nuclears.

Atès que la producció d’electricitat mitjançant l’energia nuclear suposa una tecnologia
intrínsecament perillosa i que genera elements radioactius en tot el seu cicle, contribuint a
incrementar els nivells de radioactivitat i radiotoxicitat a la biosfera.

Atès que el tancament progressiu de les centrals nuclears ha de ser un objectiu fonamental
de la nostra actual societat ja que, juntament amb el fracàs econòmic i tecnològic, l’energia
nuclear ha causat ja greus problemes a la salut pública i al medi ambient: accidents
nuclears, generació de residus radioactius impossibles d’eliminar i, a més, contribueix a la
proliferació de les armes nuclears.

Atès que és urgent ampliar el processos de controls democràtics del Consejo de Seguridad
Nuclear, per tal que deixi enrere la seva connivéncia amb la indústria nuclear que ha de
regular i vigilar.

Atès que el municipi d’Ascó, una de les poblacions precandidates a acollir un Magatzem
Temporal Centralitzat de Residus Radioactius d’Alta Activitat o cementiri de residus
nuclears.

Atès que el Magatzem Temporal Centralitzat de Residus Radioactius d’Alta Activitat
emmagatzemarà residus d’alta activitat, més de 7.000 tones de combustible de les diferents
centrals nuclears espanyoles i de 1.900 metres cúbics de residus procedents del
desmantellament de les plantes ja desconnectades de la xarxa, i que per tant, continuaran
emetent radioactivitat.

Atès que els municipis veïns i els governs supramunicipals i regionals han mostrat el
desacord amb la instal•lació d’aquesta infraestructura al municipi d’Ascó com una part molt
important dels veïns d’aquesta localitat.

Atès que el Parlament de Catalunya ha mostrat el rebuig a la possible instal•lació d'un
magatzem temporal centralitzat per a residus nuclears a les comarques de la Ribera d'Ebre,
la Terra Alta i el Baix Camp i, per extensió, a tot el territori de Catalunya.

Atès el rebuig d’entitats i organitzacions socials, ambientals i cíviques de Catalunya que
s’han posicionat en contra del cementiri de residus radioactius, igual que ho han fet diversos
càrrecs electes, regidors, alcaldes, diputats, i senadors de tots els colors polítics del territori.



200

Atès la importància de caminar cap a un escenari de tancament de les centrals nuclears
amb un pla pont que permeti invertir en estalvi i eficiència, subsistir la producció energètica
amb energies renovables i que a la vegada es plantegin alternatives pels territoris que avui
en dia viuen al voltant de la producció d'energia nuclear.

El ple de l’Ajuntament de ROSES

ACORDA:

Primer.- Mostrar la solidaritat amb totes les persones damnificades per la catàstrofe natural i
nuclear provocada pel terratrèmol del passat 11 de març al Japó.

Segon.- Reclamar al Govern de l’Estat que aprovi un pla progressiu, però urgent, de
tancament de les centrals nuclears, i que impulsi les mesures necessàries per fer un nou
model energètic ecològicament sostenible.

Tercer.- Instar al govern espanyol, tal i com estan fent altres governs europeus, que es
prenguin les mesures necessàries per garantir la seguretat de les centrals nuclears.

Quart.- Mostrar el rebuig per la instal•lació d’un Magatzem Temporal Centralitzat de Residus
Radioactius d’Alta Activitat a Catalunya.

Cinquè.- Reclamar als grups del Congrés dels Diputats que s’estableixi una responsabilitat
civil il•limitada als propietaris de les centrals nuclears en l’actual “Proyecto de Ley sobre
responsabilidad civil por daños nucleares o producidos por materiales radioactivos” que
s’està debaten en el Congrés dels Diputats.

Sisè.- Fer arribar aquest acord a la presidència i grups polítics amb representació al Congrés
dels Diputats i al Parlament de Catalunya, al Departament d’Economia de la Generalitat de
Catalunya, a la Direcció General d’Energia i Mines, al Consell de Seguretat Nuclear (CSN), a
l’Agrupació de Municipis en Àrees amb Centrals Nuclears (AMAC) i al Consolat del Japó a
Barcelona.”

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Joan Esteve Danés.- Manifesta que presenten aquesta moció que van deixar sobre la
taula el passat mes de març, perquè es va demanar de passar-la per urgència i no es va
acceptar. Varen acordar de no enretirar-la, sinó de deixar-la sobre la taula, però que es
mantenia fins el proper ple que és aquest.

Ha donat la casualitat, perquè no estava premeditat ni ell sabia que es complia l’aniversari
avui, perquè precisament fa vint-i-cinc anys del desastre nuclear de Chernóbil per tots
conegut. Pensa que aquí també va arribar alguna cosa amb la tramuntana amb tants de
càncers. Aquest desastre és per tots conegut i encara estan liats. Avui encara els diaris
n’anaven plens. Manifesta que passa a llegir la moció i després, en tot cas, la debatran. Si
algú s’hi vol afegir, ja ho sap.
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Manifesta que pot intervenir algun altre grup municipal, perquè el seu
grup encara ha de fer una consulta.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT SOCIALISTA

Sr. Antoni Rodríguez.- Anuncia que el Grup Municipal Socialista votarà a favor de la moció,
especialment amb motiu de solidaritat amb Japó. No estan del tot d’acord amb el contingut
del discurs i entenen que els consums energètics com tots els temes de sostenibilitat tenen
a veure tant amb la producció com en el consum i aquesta societat, tant en temes
econòmics com en temes energètics no són especialment àgils en el control de la producció
i el consum i aquesta crisi és una prova d’això.

En tot cas, a nivell local, creu que s’ha de plantejar que els ajuntaments han de prendre
exemple i mesures per qüestions com les de la piscina per intentar fer el màxim possible per
invertir en qüestions d’estalvi i de millora de l’eficiència energètica. Creu que és aquest el
nostre paper i no un altre i també vol fer esment que el pla eòlic de Catalunya està impugnat
per una al·legació feta per un grup ecologista de l’Alt Empordà en relació al posicionament
dels plans eòlics en relació a l’energia. Per tant, és un tema complex que aixeca molts
dubtes i pensa que han de ser tots corresponsables en aquest aspecte. Per tant, és un tema
que s’ha de plantejar fins que no siguin sostenibles des del punt de vista de la producció i
del consum, segurament haurem de necessitar centrals nuclears durant algun temps. Entén
que el govern intenta fer polítiques de creació d’energia sostenible que crea situacions
econòmiques complexes en relació a les quotes que s’han de pagar, no pagar, etc. i que per
tant, el “pool” d’energia tant de petroli com la sostenible i la nuclear, en aquests moments,
diria que és una necessitat social i que han de ser  conscients, malgrat el que ha passat al
Japó, que tindran centrals nuclears i que el desmantellament també té els seus costos i les
seves implicacions.

En tot cas, anuncia que el Grup Municipal Socialista votarà a favor, perquè entén que la
situació del Japó és dramàtica.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- S’adreça al senyor Joan Esteve Danés en nom del Grup Municipal de
CiU per avançar-li que el seu grup la votaria a favor i treiés el punt segon o canviés el sentit.
Aquesta proposició tan radical que es tanquin les centrals nuclears,  tot seguit se sent que el
senyor Joan Esteve Danés  vol fer una puntualització.

El senyor Pàramo li demana que el deixi continuar, que està intentant ajudar-lo i si fins i tot
quan l’ajuda li diu que no, creu que malament. Tot seguit fa les següents precisions:

- Mostrar la solidaritat amb les persones damnificades del Japó és un punt en el que no
poden dir que no.
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- Instar al Govern Espanyol, com estan fent altres governs europeus, a qiè prenguin les
mesures necessàries... no poden dir que no.

- Mostrar el rebuig a la instal·lació d’un magatzem temporal a Ascó, no poden dir que no,
si el Parlament ja ho ha dit.

- Reclamar als grups del Congrés aquesta llei sobre responsabilitats... no poden dir que
no, si és una llei que l’estan aprovant els nostres representants en el Congrés dels
Diputats.

Per tant, el senyor Carles Pàramo demana un gest, en nom dels companys i companyes de
Convergència i Unió, per tal que s’avingui a treure aquest segon punt i el Grup Municipal de
Ciu votarà a favor de la moció. Aclareix al senyor Joan Esteve Danés que per la seva
tranquil·litat no hi votaran en contra, en tot cas, s’abstindrien a les votacions. Explica que els
agradaria votar a favor de la moció, per la qual cosa torna a demanar al senyor Joan Esteve
Danés que sigui una mica flexible, no costa tant i no passa res. Suposa que la direcció del
seu partit no li tocarà el crostó.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Joan Esteve Danés.- Tot seguit passarà a donar els seus arguments i que cadascú actuï
segons la seva consciència, a la qual cosa el senyor Carles Pàramo diu que no cal, que ja
han entès els arguments.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR

Sr. Manel Escobar.- Explica que amb aquest context i amb aquest format no poden donar
suport a la proposta.

- És evident que comparteixen el seu sentit de solidaritat amb les persones.
- És evident que estan d’acord amb el respecte al medi ambient.
- No estan d’acord amb el tancament de centrals nuclears, perquè avui dia no tenen

alternativa. L’ecologia avança, però no hi ha alternativa i evidentment el
desenvolupament d’un país avui dia passa per les centrals nuclears.

El Grup Municipal Popular si treu aquest punt, com deia el senyor Carles Pàramo del
tancament de les centrals nuclears no vol dir que voti a favor, però s’abstindria a les
votacions.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL GIR

Sr. Gaspar Gallego.- Diu que en la mateixa línia, no necessàriament trauria aquest segon
punt. No veu la necessitat de treure’l, però si que demanaria treure les paraules : “però
urgent de tancament  de les centrals nuclears”. De tal manera que la frase quedaria:
Reclamar al Govern de l’Estat que aprovi un pla progressiu que impulsi les mesures
necessàries per fer un nou model energètic ecològicament sostenible.
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D’aquesta manera, el punt es mantindria, eliminarien la qüestió de les centrals nuclears i
mantindríem la petició quant a les energies renovables.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Joan Esteve Danés.- Ja ha dit que traient això ja no té sentit, queda descafeinat. Quan
es diu de demanar al Govern que aprovi un pla progressiu, pregunta que si no es demana
això a qui se li ha de demanar.

El regidor d’Iniciativa ha constatat que avui els diaris en van plens. Posa l’exemple de la
Vanguardia, que és una espècie d’editorial, perquè hi diu “Opinión” . Suposa que ho subscriu
la Vanguardia mateix, perquè no hi ha signatura. Tot seguit llegeix el text esmentat.

Explica que vol llegir aquest text, perquè algú pensarà que no és cap físic nuclear ni res
d’això i poden pensar : aquest, què està venent ?  Creu que tots coneixen la mala llet que
gasta la radioactivitat, ja ho han vist amb el tema de Chernóbil i aquí hi ha una sèrie de
plantejaments que creu que els han de sentir. Potser serà un xic pesat, però ja ha tret moltes
coses i fins i tot ve de Greenpeace. Això ho poden valorar o contrastar amb les seves
pròpies consciències. Una altra cosa que vol comentar molt important és que ell aviat serà
avi, si tot va bé, alguns dels presents també ho han estat no fa gaire, tenen fills... Pregunta si
és això el que volem, les centrals nuclears, quan al Japó ja s’ho estan repensant. Ja és rar
que un país que li han tirat dues bombes atòmiques a la Segona Guerra Mundial i que són
els primers que van rebre els efectes de les radiacions, s’hagin atrevit Ara sembla que
s’adonen que es van equivocar i potser si haguessin pogut triar, s’ho plantejarien d’una altra
manera, si com els ha passat, ho haguessin tastat per segona vegada, que per desgràcia és
el que els ha passat, essent un país tan poderós econòmicament com és o era la segona
potència muncial i ara la tercera potència mundial, per darrera, pensa, de la Xiina.  .

Econòmicament no es pot valorar. No es pot valorar el desastre. Ja no parlen, perquè ja
saben que hi ha hagut “el tsunami i tot el cuento” No es poden acostar a menys de trenta
kilòmetres. A Chernóbil passa idem de idem, encara hi ha gent que ho està patint. Pregunta
als presents si és això que volem per al nostre planeta? Diu que el seu grup no hi està
d’acord. Assegura que no tocaran ni un punt ni una coma. Han tingut un mes de temps per
plantejar-ho, des que ho va presentar. A tots els va passar un escrit d’això. Els va presentar
la moció i podrien haver dit alguna cosa i no ara posar-ho sobre la taula, entre l’espasa i la
paret.: “Lo tomas o lo dejas”. Diu que no ho deixa i que segueix fins al final. Llegeix alguns
paràgrafs d’aquests, perquè ho vegin i potser així reflexionaran.

Com senten Se sent unes queixes per part dels presents, a la qual cosa el regidor ponent
els diu que és el ponent i si miren el ROM diu que veuran que el ponent, sempre que no
abusi i no està abusant, perquè és una cosa molt important, està intentant de concienciar els
regidors i a la gent que està escoltant, per tal que se n’adonin que això no són coses per
jugar. L’energia nuclear no és una cosa de jugar i demana que es respecti el seu temps.
Demana que li preguntin al secretari que el ponent té temps, sempre que no abusi. Creu que
no està abusant, perquè és una cosa molt important i a més avui fa vint-i-cinc anys del
desastre de Chernóbil.
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“Chernóbil, año veinticinco.- Hace ahora veinticinco años, el 26 de abril de 1986, decenas de
millares de pesonas tuvieron que huir de un rincón del noroeste de la antigua Unión
Soviética a consecuencia de una nuebe radiactiva. La explosión en una gigantesca central
nuclear de Chernóbil ha pasado a la historia como el más grave accidente nuclear de la
historia. Un cuarto de siglo después, los que lograron huiraún no han podido regresar. El
àrea afectada, en la quevivían unas docientas mil personas, es hoy día una zona de
exclusión inhabitable de unos treinta kilómetros. La Unión Soviética ya no existe y Chernóbil
forma parte de Ucranía, pero los efectos de la tragedia nuclear aún continuarán muchos
años.

Chernóbil cambió la historia de la energía nuclear. La explosión según fuentes oficiales,
causó la muerte de al menos 31 personas, trabajadores de la central nuclear y bomberos
que acudieron a sofocar el incendio. Muchos más fallecieron en los años siguientes como
consecuencia de las enfermedades causadas por la radiación. Una conferencia de la ONU
estableció en 2006 la cifra de 4.000 personas. Según Greenpeace, la radiación de Chernóbil
causará 93.000 muertes. En cualquier caso, la falta de información de las autoridades
soviéticas, que tardaron en reconocer la gravedad del accidente, puso de manifiesto el
descrédito de un régimen totalitario que estaba en fase terminal.

En Kiev se ha celebrado ahora una conferencia internacional cuyo propósito era recaudar
dinero para la construcción de un segundo sarcófago sobre el reactor número 4 de
cgernóbil. En el primero,construido en los meses posteriores al accidente, se han producido
agujeros y grietas y ya no se considera seguro. Y la ironía es que la ayuda de la Unión
Europea es superior a la de Rusia. Pero hay más: otro grave accidente nuclear, el de
Fukushima, ha privado a Ucrania, comprensiblemente, de nuevas ayudas de Japòn, que
hasta ahora era uno de los principales donantes. Y al desastre de Fukushima hay que añadir
la crisis económica, por lo que no se han alcanzado los 740 millones de euros previstos.
Como máximo, la comunidad internacional aportará unos 550 millones, mientras que el
coste del nuevo sarcófago se calcula en unos 1.500 millones.

Chernóbil provocó, como siete años antes pasara con el accidente en Three Milles Island
(Estados Unidos), un fuerte debate sobre la energia nuclear y la seguridad. Y ahora, un
cuarto de siglo más tarde, el desastre de Fukushima hace que la historia se repita. Esta vez,
y a diferencia de Chernóbil, la transparencia japonesa ha hecho que el debate haya
comenzado desde el primer momento. Y las consecuencias políticas no se han hecho
esperar. La canciller alemana, Angela Merkel, había decidido alargar la vida útil de las
centrales alemanas. Pero dos dias después del desastre de Fukushima, Merkel cambió de
opinión y anunció una moratoria en la extensión de la vida de las centrales. El resultado de
este cambio de opinión, considerado electoralista por el movimiento ecologista, fue la
derrota electoral de Merkel en el histórico feudo democristiano de Baden-Wurttemberg. Y
Fukushima también ha provocado un vuelco total en los planes energéticos del Gobierno de
Silvio Berlusconi, que esta semana ha renunciado sine die a su pretensión de que Italia
vuelva a contar con centrales nucleares. La decisión de aparcar los planes nucleares evita a
Berlusconi el referéndum sobre la cuestión nuclear previsto para el mes de junio.”

El regidor Joan Esteve Danés diu que acaba amb un tema de Greenpeace, que no se’ls ha
de deixar de banda, perquè sempre diuen coses molt sensates i ho estan demostrant dia a
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dia continuament, sobretot quan hi ha aquests desastres i aquestes coses que sempre
intervenen. Només llegirà un tros, no pas tot, perquè “Déu ni do lo llarg que és” .Aclareix que
aquest escrit que llegirà ara s’ha publicat al diari El País, l’anterior era de la Vanguardia. l

“És obvio que este accidente va a tener enormes consecuencias negativas para la industria
nuclear a escala mundial. A la vista de estos hechos, el Gobierno español haría bien en
cerrar inmediatamente las centrales nucleares de Garoña y Cofrentes, que son reactores de
agua en ebullición General Electric del mismo diseño que las siniestradas en Fukushima.

Unos días antes del desastre de Fukushima, el ministro de Industria, Turismo y Comercio,
Miguel Sebastián, afirmaba: “Temer la energía nuclear es como tener miedo a los eclipses”.
La realidad nos ha vuelto a demostrar lo incontrolable que es esta energía, y que  no se trata
de un eclipse, ni tampoco de sus efectos.

Fukushima nos ha recordado también que Chernóbil no duerme. Espera. El sarcófago de
hormigón que cubre el reactor siniestrado para contener su radiactividad está
desmoronándose. Su núcleo sigue activo. Un cuarto de siglo después, se tiene aún que
construir una nueva gran estructura alrededor del reactor antes de que el actual sarcófago
sea demasiado inestable. Dentro de esta estructura se podría entonces trabajar con grúas
robóticas para desmantelar el sarcófago y parte del reactor. Estos trabajos durarían hasta
2065, siempre que se logre tener a punto este dispositivo para 2015 y que se logren los
fondos.

Según Bloomberg, Fukushima representa un golpe mayor para la industria nuclear que
Chernóbil. Porqué las certidumbres que nos han tratado de inculcar los “jefes de seguridad”
al mando de esta energía incontrolable han quedado desmontadas.

La lección de Chernóbil es que la sombra radioactiva tras un accidente nuclear se proyecta
en la región mucho tiempo despuésde que los reactores se hayan enfriado. La leche sigue
contaminada. Las zanahorias, las patatas, las setas siguen contaminadas. Mucha gente
enferma. Sabiendo todo esto, ¿por qué no abandonar definitivamente la energía nuclear?”

El regidor ponent, visiblement molest, ha interromput la lectura mentre llegia el text a dalt
esmentat per tal de manifestar la seva disconformitat per la manca de silenci d’algun dels
regidors presents. Manifesta que prendrà nota i el dia que hi hagi una intervenció d’algun
d’aquests regidors també es posarà a xerrar.

Després de la lectura, el regidor conclou dient que aquest text és molt important per a la
reflexió. Cada dia surten informacions, creu que és una cosa molt seriosa. No li agradaria
que la seva neta, els seus fills i fins i tot els mateixos presents haguessin de patir els efectes
de la radioactivitat que, per desgràcia  quan va haver l’accident de Chernóbil sinó va
empastifar tota Europa poc hi va faltar i altres llocs.

La prova està que des de fa molts anys tothom ho ha notat, fins i tot a Roses, amb els
càncers de tota mena que segueixen apareixent. Sinó, potser em diran que sóc un iluminat o
el que sigui.
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Adverteix que no tocarà ni un punt ni una coma, qui vulgui votar a favor que voti i qui es
vulgui abstenir  que s’abstingui i el seu vot, evidentment, serà afirmatiu. Podrien estar tota la
nit xerrant, parlant d’això, i encara que no siguem experts tots arribarien a la conclusió que
l’energia atòmica, la nuclear és molt perillosa i no la controla ni Déu.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Pregunta al senyor Joan Esteve Danés si ha acabat la seva exposició.
Diu que en primer lloc, els presents no estaven xerrant, estaven debatent entre ells, perquè
son tantes persones i cadascú amb el seu propi concepte sobre aquest tema. Demana al
regidor ponent que calli per continuar la seva explicació.

Aclareix que estaven debatent si li donaven suport, perquè en tenien ganes. Després el
regidor ponent ha tornat a agafar la paraula per insultar, com si els presents no es
preocupessin dels fills i els que són avis dels seus respectius néts. Es preocupen, es cuiden
i se’ls estimen tant com el senyor Joan Esteve Danés es pugui estimar els seus. Més no, ja
ho saben. Però, repeteix tant com se’ls puguin estimar ells.

Amb la seva falta de moderació no farà gaires amics, com  ha dit abans,  si el regidor ponent
treu aquestes frases. El senyor Pàramo considera que el Grup Municipal de CiU no pot votar
en contra, tot i que es mereix que li votin en contra.

No poden votar en contra de sentir solidaritat amb la gent del Japó. No els agrada la
demagògia, però lògicament per deixar les coses clares ha explicat el per què. La seva
inflexibilitat, el seu poc camp de visió ha impedit de tenir un vot pràcticament majoritari o per
unanimitat. Li diu que ell mateix, que vagi fent la seva vida, que tiri endavant, que vagi
insultant a tothom i s’ho trobarà en el camí. No és cap amenaça ni res, ell maeix s’està fent
la seva vida.

El senyor Pàramo anuncia que s’abstindran a les votacions per responsabilitat, tot i que per
ganes li votarien en contra. Estan a favor de tots els punts, llevat de la frase amb les quatre
paraules que el senyor Gaspar li ha demanat que tragués.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL GIR

Sr. Gaspar Gallego.- Diu que, per una banda demana disculpes al públic per tot el que ha
hagut de sentir, sobretot aquells que ja havien llegit aquests articles. Insisteix que només
demana que s’enretirin vuit paraules. Hi ha tres preposicions, un article i quatre substantius.
No és tant i si és així votarà a favor, en cas contrari s’haurà d’abstenir, cosa que lamenta,
perquè pensa que el senyor Joan Esteve Danés podria aconseguir un vot d’unanimitat en tot
el ple.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT
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Sr. Joan Esteve Danés.- Sembla ser que el punt segon és el motiu de la discordia o de la
divergència que hi ha. Llegeix: Reclamar al Govern de l’Estat que aprovi un pla progressiu,
però urgent de tancament de les centrals nuclears...” Aclareix que ha dit urgent, no ha dit
que es faci demà. Segueix llegtint: “... i que impulsi les mesures necessàries per fer un nou
model energètic ecològicament sostenible”  Expressa la seva consternació quan li demanen
que això es tregui . Pregunta quin mal hi ha en reclamar .

S’adreça al Grup Municipal de CiU  per dir-los que fa un moment, pel tema de Santa
Margarida reclamen aquí i allà. Demana que el deixin parlar, perquè ell no ha tallat la
intervenció de ningú. A més, aquí li diuen que ha insultat. Pregunta si insultar és dir les
veritats sobre el que pot passar.

El regidor ponent diu que no és oportunista. Aquí s’ha parlat d’oportunitat i ells saben que no
és veritat. Aclareix que no fa demagògia, potser algun dels presents sí que en fa. Pregunta
quin problema hi ha. Pregunta si demanen ajusticiar algú. Es tracta de prevenir i si no hi ha
més energies renovables per suplir les energies nuclears, per exemple, i altres derivades de
combustibles fòssils, demanar un altre tipus de societat, un altre sistema. Pregunta per què
ha de renunciar, diu que no ha insultat a ningú. Al contrari, el senyor Pàramo sempre insinua
coses quan ell a la televisió de Roses li ha arribat a dir que era un sicari.

Sr. Agustí Donat.- Diu que per aquesta qüestió ara no ve al moment. Creu que la gent
només li diu que si té una mica de cura podria ser que tothom li votés a favor.

Sr. Joan Esteve Danés.- Se sent que es queixa manifestant que se n’ha parit. Demana al
senyor Agustí Donat, president de la sessió, que sisplau no el talli, perquè tornen a estar a
les mateixes. Porta una temporada aquí amb l’alcaldessa que està tallant-lo i tallant-lo. Ara
el senyor Donat l’està imitant en el mateix.

Pregunta si és tan difícil, li parlen que si la democràcia, que si això que si allò. Ell, perquè
parla dels seus néts, com molta gent que li donarà la raó. Li és igual el que votin, són ells els
que quedaran retratats, no pas ell. Té dret a pensar el que pensa i continuar amb els seus
principis i per això està on està. Està a Iniciativa i no està a Convergència que també hi
havia estat., perquè no li agradava el sistema o el model que fan servir.

Considera que ell s’ha cenyit, però aquí s’han tret coses i li han dit que ha insultat. Aquí no
s’ha insultat a ningú, ningú li ha dit cap mala paraula ni res de res. Es demanen una sèrie de
coses i s’han de respectar, si ho volen ... bé, sinó que s’abstinguin, que votin en contra i que
facin el que vulguin, però ell segueix en els seus tretze, perquè considera que és just i ja ho
ha dit.

Sr. Gaspar Gallego.- Torna a demanar al senyor Joan Esteve Danés que s’ho llegeixi,.

Sr. Joan Esteve Danés.- Segueix dient reiteradament que no. Creu que ell ha votat moltes
mocions, fins i tot ha votat a favor d’alguna moció de Convergència i ho saben. Ara no es vol
votar, doncs ho han de respectar. Ell no obliga a ningú, ha presentat la moció i han tingut un
mes si en volien parlar i n’haguessin parlat, però no ho han fet i ara esperen el moment que
ell vingui aquí i pensen que ara “el fotaran entre l’espasa i la paret”. Diu que és igual, creu en
els seus principis i els del seu partit. El que predica el seu grup,  saben que va a missa,
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moltes coses es diuen o s’han dit per part d’Iniciativa en altres llocs com és el Parlament i
fins i tot a nivell d’Espanya, en el Congrés dels Diputats. Finalment, el discurs que nosaltres
sempre hem predicat, la nostra doctrina també ha estat copiada pels altres partits. Ara
tothom s’ompla la boca, tothom és verd, tothom vol energies sostenibles, però sempre hi ha
aquell però, però, però. Creu que hi ha massa interessos, el dia que passi alguna cosa li ho
diran, tant de bo no passi mai res, però ho dubta, perquè hi ha quatre-centes i escaix
centrals nuclears en tot el món i amb això no vol posar-se pesat. Ja que el tracten d’aquesta
manera ho deixa així i demana que es passi a votació i que passi el que hagi de passar.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Cinc (5) Rodriguez, Martinez, Ferrer, Donat i Esteve Danés.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Nou (9) Escobar, Tarrero, Pàramo, Mindan, Buhler, Juanola, Francesc Sastre,
Montserrat Sastre i Gallego.

En veure el resultat de les votacions, la Presidència declara aprovada la proposta tal com ha
estat redactada i s’eleva a acord plenari.

19.- PRECS I PREGUNTES
´
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sra. Montserrat Mindan.- El Grup Municipal de Convergència i Unió no farà cap prec ni cap
pregunta, però si que vol aprofitar el torn de paraula per fer un agraïment. Volen agrair a tota
la gent de Roses i a tota la gent dels pobles del voltant que han estat seguint a través
d’Empordà Televisió la retransmissió d’aquests plens. Són conscients que hi ha punts que
són molt feixucs i molt difícils, però tot i així els sorprèn que durant aquests quatre anys hi ha
hagut gent que se’ls ha acostat per donar-los el seu parer. A tots ells moltíssimes gràcies
per seguir-los i també volen fer extensiu aquest agraïment als regidors i regidores d’aquest
ple. També volen esmentar els equips tècnics de l’Ajuntament que sempre que han tingut
algun dubte han tingut la bona voluntat de contestar-los i aclarir-los tots els dubtes que
tenien.

Dóna les gràcies a tots i si n'hi  ha un altre, fins el proper ple.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL GIR

Sr. Agustí Donat.- Vol donar les gràcies a tothom, de part del seu Grup Municipal.

Sr. Gaspar Gallego.- Diu que la seva intenció també era aprofitar aquest espai de precs i
preguntes. Esperava fer-ho al final i com que en aquest ple no hi ha ni precs ni preguntes, el
final és molt ràpid, per fer una declaració informativa del Grup Independent per Roses.
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En aquest cas, voldria fer pública la decisió presa pel Grup Independent per Roses i avançar
que la farem efectiva demà dimecres, donada la proximitat de les eleccions municipals,
havent-se fet públic que el fins ara cap de llista del GIR, senyor Agustí Donat es presentarà
aquestes properes eleccions en una nova llista, una llista diferent, una altra formació política.
Entenen que, pel que nosaltres respecta el pacte de govern està extingit. Per tant, havent
estat acceptada la renúncia expressa de la pertinença i representació del partit que el senyor
Agustí Donat ha presentat a l’assemblea del Grup Independent per Roses, per coherència,
en aquest moment, com a  únic representant del GIR en aquest Ple, es veuen forçats i
obligats a deixar de formar part  d’aquest Govern, fet que faran efectiu demà mateix en la
forma que la llei estableix. Per aquesta raó anuncia que aquest és el darrer ple d’aquesta
legislatura en el que un regidor del GIR assisteix com a membre del Govern de Roses.

Aquesta legislatura l’han entesa com una transició democràtica basada en un pacte de
partits, entre persones, del que pensa que tots han tret un bon aprenentatge i que han
demostrat que és possible formar un grup de treball estable que ha portat a Roses més
avantatges que inconvenients en el balanç, tot i que és segur que és millorable.

Per coherència política, però  han de sortir d’un pacte que, com deia a l’inici, s’ha extingit
amb la renúncia de qui fins ara, fins fa poc era el nostre cap per anar engrossir la llista d’un
altre partit.

Vol aprofitar, tal com li demanava al senyor Agustí Donat en aquest cas, el moment per
donar les gràcies publicament a totes aquelles persones que els han fet costat i a ell
personalment, en el desenvolupament de la tasca i especialment a tots els membres de la
Corporació.

Darrera intervenció del senyor Agustí Donat.-

Aprofita, al mateix temps, també en nom del Govern i en nom del seu grup per donar les
gràcies a Convergència per la col·laboració que també ha tingut envers el seu grup.

No havent-hi més assumptes a tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a les 21:53 hores, de la
qual cosa en dono fe.

L’ALCALDE EN FUNCIONS EL SECRETARI GENERAL

Agustí Donat Romañach Fco. Luís Muñoz Cameo


